
ZVUENJE 
gtasilo delovna skupnosti tot*am<> ohutvo a . l p i z i a ,  žiri 

L E T N I K  2 0  Š T E V I L K A  1 Ž I R I ,  J A N U A R  1981 

Smoter je dober dohodek 
l e t o  1 9 8 0  j e  b i l o  z a d n j e  v 

s r e d n j e r o č n e m  o b d o b j u  o d  
1 9 7 6  d o  1 9 8 0 .  P r a v  zaradi  t e g a  
j e  b i l o  t o  le to  ( š e  zlasti  proti  
koncu),  n a j b o l j  intenzivno v 
pr ipravi  in s p r e j e m a n j u  p l a n 
skih d o k u m e n t o v  za  s r e d n j e r o č 
n o  o b d o b j e  1 9 8 1 — 1 9 8 5 .  V e 
l iko se  j e  p i s a l o  o t e m ,  v e l i k o  s e  
j e  g o v o r i l o ,  u p a m ,  d a  tudi  n a r e 
dilo.  Kakorkol i  že ,  le to  1 9 8 1  j e  
p r v o ,  k o  b o  te  načrte  p o t r e b n o  
ude jan j i t i ,  č e  h o č e m o ,  d a  v pla
nih z a p i s a n e  n a l o g e  ne  b o d o  
osta le  s a m o  ž e l j e ,  k a r  j e  p o g o s t o  
p r a k s a .  In k e r  j e  b i l o  o s r e d n j e 
ročnem p l a n i r a n j u  tudi  v n a š e m  
č a s o p i s u  ž e  p r e c e j  p i sano,  bi o b  
tej priliki v e l j a l o  m o r d a  z a p i s a -

ti n e k a j  o letnem p l a n u  n a š e  d e 
lovne  o r g a n i z a c i j e .  

K a k o  s m o  t o r e j  konkret iz i
rali  na loge  za  leto 1 9 8 1 .  Mis l im,  
d a  j e  A l p i n a  o s v o j i l a  s v o j  k o n 
cept  r a z v o j a ,  V tem s m i s l u  j e  
izdelan tudi  letni p lan.  O s n o v 
n a  usmer i tev  p r o i z v o d n j e  b o  v 
p r o i z v o d n j o  š p o r t n e  o b u t v e  in 
na d r u g i  s trani  ž e n s k e  l a h k e  
o b u t v e .  K a k š e n  j e  konkre ten  
p lan  p r o i z v o d n j e  o b u t v e  in iz
d e l k o v  iz plast ičnih m a s  j e  raz
v i d n o  iz pr i loženih tabel .  P o l e g  
tega  b o d o  v G o r e n j i  vas i  izde
lali 3 0 9 . 0 0 0  p a r o v  z g o r n j i h  d e 
lov,  4 0 0 . 0 0 0  p a r o v  p a  b o  p o 
t r e b n o  zagotovi t i  s s o d e l o v a 
n j e m  k o o p e r a n t o v .  

K O L I Č I N S K I  PI A N  P R O I Z V O D N J E  O B U T V E  
V l O Z D  O B U T E V  Ž I R I  Z A  L E T O  1 9 8 1  v 0 0 0  parih 

V r s t a  o b u t v e  D o m a č a  
p r o d a j a  Izvoz S k u p a j  

Lahka  o b u t e v  3 9 0  1 9 0  5 8 0  
1 c k a š k i  čev l j i  — 2 0 0  2 0 0  
Smučarsk i  9 5  1 8 5  2 8 0  
A p r e s k i  1 0 0  1 4 0  2 4 0  
Rok 3 0  — 

( j o j z e r  š ivani  4 6  4 5 0  
I rening  c o p a t e  6 0  — 6 0  

S k u p a j  7 2 1  7 1 9  1 4 4 0  

K O L I Č I N S K I  P L A N  
P R O I Z V O D N J E  V I O Z D  
P L A S T I K A  Z A  L E T O  1 9 8 1  

a 
^ w Proizvod N 

Količina 
v ()()() parih 

K a k š n a  b o  v r e d n o s t n a  real iza
c i j a ,  j e  r a z v i d n o  iz s p o d n j e  ta
b e l e ,  iz  k a t e r e  j e  r a z v i d n a  tudi  
p r o d a j a  p o  p r o d a j n i h  p o t e h .  

Iz tabel  j e  r a z v i d n o ,  d a  
j e  tudi  v r e d n o s t n i  p lan  izvo
za  prece j šen .  I o j e  p o m e m b n o  
tudi zato,  ker  si b o m o  z real iza
c i j o  tega  i zvoza  ustvari l i  p o t r e b 
n e  d e v i z e  za u v o z  r e p r o m a t e -
r ia la  in o p r e m e ,  razen tega  p a  
s e  u s p e š n o  p r i d r u ž u j e m o  s p l o š 
n e m u  d r u ž b e n e m u  p r i z a d e v a 
n j u  z a  p o v e č a n j e  izvoza  in z m a 
n j š a n j e  def ic i ta  v zunanj i  t rgo
vinski  bi lanci .  To v e l j a  š e  p o s e 
b e j  za  i z v o z  na k o n v e r t i b i l n o  
p<Hlročje. A l p i n a  b o  v letu 1 9 8 1  
izvozi la  na konver t ib i lno  p o 
d r o č j e  z a  1 7 7 . 4 5 0 . 0 0 0 . —  din .  
V s a k  izvoznik,  t o  v e l j a  tudi  za  
A l p i n o ,  b o  l a h k o  razpolaga l  s 
6 5 %  u s t v a r j e n i h  d e v i z ,  m e d 
t e m ,  k o  j i h  b o  3 5 %  t reba  o d 
stopiti  z a  s k u p n e  d r u ž b e n e  p o 
trebe.  1 a k o  b o  A l p i n a  v letu 
1 9 8 1  imela na v o l j o  1 1 5  mi
l i j o n o v  3 4 0 . 0 0 0 . —  d i n a r j e v ,  za  
u v o z  repromater ia la ,  o p r e m e  
in z a  o d s t o p  d e v i z  d o m a č i m  
d o b a v i t e l j e m .  

Investici je  b o d o  v letu 1 9 8 1  
u s m e r j e n e  zlasti  v p o v e č a n j e  
kapacitet  p r o i z v o d n j e  z g o r n j i h  
d e l o v .  I a k o  b o  n a j v e č  investi
c i j sk ih  s r e d s t e v  v l o ž e n o  v s a m o  
o p r e m o  in v i z g r a d n j o  hale n a  
Colu  in R o v t a h .  

S k u p a j  b o  za  invest ic i je  v 
letu 1 9 8 1  p o t r e b n o  p r e k o  
9 0 . 0 0 0 . 0 0 0 . —  din  lastnih s r e d 
s tev ,  K l j u b  v i s o k i  š tevi lk i ,  t o  
n e  p r e s e g a  naših lastnih s r e d 
s t e v ,  razpolož l j iv ih  za r a z š i r j e 
n o  r e p r o d u k c i j o .  

Č e  b o m o  uresnič i l i  zas tav
l j e n e  c i l j e  v pro izvtKin j i ,  p r o d a -

(Nadaljevanje na 2. strani) 

1- P U  podpla t i  
2 .  P U  ša le  
3 .  T P A  š a l e  
4 .  P U  m a n š e t e  
5 .  T P A  m a n š e t e  
6 .  Nartni del i  
7 .  Je rmeni  
8- Jeziki  
^ Pete p las t ične  

'O- Napetniki  
U .  P V C  podplat i  
^2. P V C  n o t r a n j k i  
13. S t e l j k e 8 4 5  

V l o ž k i  G a m a  
Koledarsk i  p o d s t a v k i  
Klinaste  pete  
D r u g i  izdelki  

14. 
15. 
16. 
17. 

Iz tabe le  j e  r a z v i d n o ,  d a  j e  
pr ib l ižno polov ica  p r o i z v o d n j e  
n a m e n j e n e  na z u n a n j e  tržišče,  

j «  š e  p o s e b e j  p o m e m b n o .  

L S P K U l  IN T E Ž A V E  
T E Ž K E  M O N T A Ž E  
V L E T U  1 9 « 0  

Brez  (vžav  p r a v  g o t o v o  
n c  цгс, tako v odde lk ih  ali 
pa v katerikoli de lovn i  orga
n izac i j i .  V o d d e l k u  š p o r t n e  
o b u t v e  s m o  t e ž a v e  b o l j  o b 
čut i l i  v p r v e m  p o l l e t j u .  T a 
krat s m o  i m e l i  t u d i  z a h t e v 
n e j š o  p r o i z v o d  n j o .  Ла l e  izde
l a v e  n a m  Je v č a s i h  p r i m a n j 
k o v a l o  r a z n i h  r e p r o m a t e r i -
a l o v ,  p a  t u d i  k o l i č i n e  p o  art i
k l u  s o  n a m  d e l a l e  preg lav ice ,  
k a k o r  t u d i  m a s a  za n o v i  s t r o j  
D E S M A .  V d r u g e m  p o l l e t j u  
s o  s e  stvari  i z b o l j š a l e .  V p r o 
i z v o d n j i  s o  b i l i  ž e  u s t a l j e n i  
art ik l i ,  k i  s m o  j i h  v a j e n i  ž e  
i z  p r e j š n j i h  let.  K o l i č i n e  s o  
b i l e  v e l i k e ,  d e l a v c i  p a  s o  
z n e v e r j e t n i m  e l a n o m  zagra
b i l i  za  d e l o .  T a k o j  s o  se  p o 
kaza l i  z e l o  d o b r i  re/ultat i ,  
t a k o  p o  ko l ič in i  k o t  p o  k v a 
liteti.  Z a t o  m i s l i m ,  d a  i m a j o  
d e l a v c i  v e l i k e  z a s l u g e  n e  
s a m o  za d o b r e  rezultate  v o d 
d e l k u  a m p a k  t u d i  v t o v a r n i  
n a s p l o h .  T e ž a v e  p a  se  p o j a v 
l j a j o  t u d i  v d r u g i  o b l i k i ,  p r e d 
v s e m  Je d e l a v c e v  p r e m a l o .  
L e  ti i m a j o  t u d i  s v o j e  t e ž a v e  
i n  p r o b l e m e ,  k a k o r  t u d i  o b 
v e z n o s t i ,  t a k o  d a  p r i d e  d o  
čes t ih  i z o s t a n k o v  z d e l a .  T u 
d i  b o l n i š k e  n a m  p o v z r o č a j o  
s u n k e  v p r o i z v o d n j i .  G l a v n i  
p r o b l e m  p a  Je v t e m ,  d a  n i 
m a m o  u s t r e z n e g a  n a d o m e 
stila za d e l a v c a ,  k i  g a  ni  na  
d e l o .  

L a h k o  b i  g o v o r i l  š e  o m n o 
g i h  z a d e v a h ,  r e c i m o  o d i sc i
p l in i ,  r e d u ,  o o d g o v o r n o s t i  
d o  d r u ž b e n e  i m o v i n e  
V s e  t o  b o  p o t r e b n o  o b r a v n a 
vat i  n a  d e l o v n i h  s e s t a n k i h .  
U p a m  p a ,  d a  b o m o  v b o d o č e  
vs i  s k u p a j  o b  i z b o l j š a n i  pr i
p r a v i  i n  o r g a n i z a c i j i  d e l a ,  
d o s e g l i  š e  b o l j š e  u s p e h e .  

J a n e z  S M E H  



dogovarjamo se - dogovorili smo se 

S M O T E R  J E  D O B E R  
D O H O D E K  

(Nadaljevanje s 1. strani) 

j i  itn. bomo ustvarili tudi ustre
zen celotni prihodek in doho
dek tet možnosti za n jegovo de
litev. Z realizacijo predvidenih 
investicij pa si bomo ustvarili 
materialno osnovo za še bol j še  
delo v prihodnosti. 

KOLIČINSKI P L A N  P R O D A J E  Z A  L E T O  1981 v 0 0 0  parih 

Skupina obutve MPM A n g r o  Izvoz Skupaj  

Lahka 3 9 0  190 5 8 0  
Tekaški — 2 0 0  2 0 0  
Smučarski 3 0  6 5  185 2 8 0  
Apreski  4 0  6 0  140 2 4 0  
Rok 10 2 0  — 3 0  
Gojzer šivani 8 3 8  4 5 0  
1 rim 6 0  — — 6 0  

Skupaj  Alpina obutev 5 3 8  183 7 1 9  1440 

Nabavljena obutev 1042 — — 1042 

Skupaj  prodaja  ob .  1580 183 7 1 9  2482  

PU podplati — 1600 6 0 0  2 2 0 0  
Ostali izdelki — 5 0  — 5 0  

VREDNOSTNI P l . A N  P R O D A J E  Z A  L E T O  1981 v din 

Alpina obutev MPM 
A n g r o  
Izvoz 

337.500.000,-
140.000.000,-
472.290.000.-

Skupaj  obutev 949 .790 .000 .— 

Plastika A n g r o  
Izvoz 

119.670.000.-
32.760.000.-

Skupaj  P L A S T I K A  

Skupaj  Alpina izdelki 
Nabavljena obutev 

Skupaj  promet 1.514.720.000,-

Nismo izkoristili 
vseh možnosti 

1'ruv jc, du  .se o b  koncu lela ozremo iiazuj in ugotov imo,  
k a k o  s m o  delali,  k a k o  s m o  poslovali.  Namenil i  s m o  se, d a  
v min i  novinarski  anketi  povprašamo  ш mnenje nekaj 
delavcev v posameznih oddelkih. 1'oglejmo, kaj so nam 
povedali. 

152.430.000,— 

1.102,220,000,— 
4 1 2 . 5 0 0 . 0 0 0 , —  

l one  ENI K O  

Melođ E R Z N O Ž N I K :  

Pri smučarskih čevljih me
nim, da  š e  vedno gredo klasični 
artikli, d a  se zelo d o b r o  proda
j a j o ,  k l jub  temu, d a  j im v zad
njih letih nismo k a j  prida do-' 
dajal i  ali izboljševali.  

Očitno s o  tudi cene za kupce 
sprejemlj ive;  kopito sprejem
lj ivo in čevel j ,  kot sem že rekel 
dovol j  prodajen.  Prepričan sem, 
da  bi bilo pametno, da  ta artikel 
oziroma tovrstna obutev obdr
žimo v proizvodnji.  

Pri športni obutvi menim, 
da  nismo imeli veliko slabih 
artiklov. Mogoče j e  nekoliko 
manj  proda jno  izpadel model 
A p o l l o  in pa Cosmos,  čeprav 
menim, d a  ti čevlji niso slabi.  
Imajo pa to tehnično pomanjk
ljivost, da  nas ta ja jo  problemi 
pri obuvanju  in sezuvanju.  Na
čin gradnje  j e  pač nekoliko 
drugačen,  kot pri drugih čevljih 
te vrste. 

Za  lažjo obutev j e  stvar ne
koliko drugačna.  I u pride bol j  
d o  izraza okus  in menim, da  bi 
morali že pri samem prvem 
izboru modelov, ko  j e  na mizi 
3 0 0  modelov, izbrati res  naj
bol j  ustrezne. 1'ako pa mnogo
krat slišimo, ali ni morda med 
tistimi 2 5 0  preostalimi modeli, 
ki j ih nismo izbrali, še  nekaj  
takih, ki s o  celo lepši in bol j  
prodajni  od teh, ki so  v redni 
proizvodnji  oziroma v prodaj i .  

Menim, da  gremo pri lahki 
obutvi preveč v modo. Z ozi-
rom na današnji  čas,  oziroma 
današnje  razmere na j  bi delali 
v proizvodnji  tako obutev, ki 
b o  na eni strani primerno pro
da jna,  na drugi strani pa tako, 
kakršno s m o  zmožni v proiz
vodnji  tudi napraviti. Za to pa 
moramo biti primerno uspo
sobljeni,  to pomeni, primerno 
kvalificirani. V razmerah kot 
so.  pa na žalost večkrat slišimo 
celo naše delavke, k o  g leda jo  
našo obutev in njih izbor: »Res  
ne vidim čevl ja,  ki bi ga kupila.« 

L o j z e  K O P A Č :  
Čudim se, da  s o  k l jub  tolikim 

pomanjkl j ivostim pri našem 
delu letos tako dobri poslovni 
rezultati. 



dogovarjamo se - dogovorili smo se 

Sicer pa menim, da  imamo 
še v e d n o  premalo primerno 
usposobl jenih l judi,  kadrov  kot 
temu pravimo.  Ni d o v o l j  uspo
sobljenih l judi  v komerciali,  
ni dovol j  usposobl jenih l judi 
v tehničnem sektor ju  in tudi 
i lrugje.  Zavedati  se  moramo,  
da  b o m o  vse te l judi,  določene 
s t rokovnjake,  lahko več ali 
manj  dobili le na svo jem lastnem 
področju,  v naši dolini.  I o rej 
z lastnimi silami. 

Ivanka O B L A K :  
Menim, d a  bi morali biti med 

delavci v delovni organizacij i  
Večja povezava.  Molj bi  morali 
Sodelovati, š e  b o l j  seznanjati  
" problemih, k i j i h  imamo.  V l a 
dati bi morala večja s loga,  si
cer uspehov p r a v  gotovo  ne bo .  
Kar zadeva  s a m e  poslovne re
zultate, se res  ne moremo pri
tožiti. Će b o  š l o  tako naprej ,  b o  
kar v redu.  Sicer pa menim, če 
b o d o  naročila, b o  tudi d e l o  in 
če b o m o  pametno delali,  b o d o  
tudi dobr i  poslovni uspehi. 

Peter J E R E B  i z  m o n t a ž e :  
V tehničnem pogledu p r a v  

Sotovo nismo izkoristili vseh 
možnosti.  Priprava dela  j e  š e  
Vedno s laba ali pa z n j o  kasni-
fno. Na žalost  se  napake oz. 
to-vrstne pomanjkl j ivost i  iz 
1еЧа v leto ponavljajo. 

Sodim, da si preveč u m i v a m o  
•"oke d r u g  d r u g e m u ;  premalo  
o p r a v l j a m o  svo je  dolžnosti,  
premalo zahtevamo od sebe  
'П od drugih, predvsem pa ni
kogar ne pokl ičemo na odgo
vornost.  

I udi v sami proizvodnj i  
v našem oddelku  bi  se  ver je tno  
<Jalo k a j  izbol jšati .  Seveda pa  j e  
vse povezano s tistim, o čemer 
Sem prej  govor i l ;  to j e  s pripra-

v o  tlela. Sodim, d a  bi z bol j š im 
sodelovanjem lahko dosegli  
tudi na tem področ ju  še  bo l j še  
rezultate. 

T o n e  N A G L I Č :  
Mislim, da  j e  predvsem 

važno,  d a  bi dosegli  v naši pro
izvodnji  večje  seri je.  I o j e  po
m e m b n o  predvsem za količino, 
v večji seriji  namreč ni problem 
doseči norme, pa tudi kvaliteta 
j e  bo l j ša ,  ker se  l j u d j e  dela d o b r o  
navadi jo,  l ipični primer za to  
j e  ruski š k o r e n j ,  ki j e  bil v tem 
pogledu zelo uspešen.  Še  ena 
stvar  j e ,  na katero  bi kazalo  
opozoriti,  i o j e  na material. 
Mislim, d a  bi morali t ako  pri 
vzorcih, kot pri poskusni  pro
izvodnji ,  pa tudi pri ser i j ski ,  

'uporabljati  enak material. I a k o  
bi pro izvodnjo  res  lahko pri
pravili enotno in ne bi prišlo d o  
toliko problemov,  kot sicer 
pr iha ja .  

I udi za tehnološko pr ipravo  
proizvodnje  bi lahko tu in tam 

dali  s l a b o  oceno. Menim, d a  se  
predvsem tu p o j a v l j a j o  prvi  
viri s labega dela,  ker se vse to  
potem odrazi  v sami proizvod
nji .  Če j e  tehnološka pr iprava  
dobra ,  če j e  proizvodnja  d o b r o  
organizirana,  niti ni potrebno 
d a  na vseh delovnih opravilih 
d e l a j o  l j u d j e  s kval i f ikaci jo,  kot  
temu pravimo,  temveč predvsem 
delavci,  ki žel i jo  d o b r o  delati 
in ki j im de lo  leži. 

Milka E R Ž E N :  
Kar d a  od  sebe  delavec,  me

nim da  s m o  izkoristili v se  mož
nosti. 

Slaba pa j e  š e  v e d n o  pripra
v a  proizvodnje,  materiali s o  š e  
v e d n o  nesprejemlj iv i ,  pogosto  
pa  tudi d o  drugih problemov 
pr ihaja .  

Preveč časa porabimo z me
n j a v a n j e m  artiklov.  

obnašati,  l etos  s m o  porabili  
neka j  manj  električne energi je,  
napravili  pa s m o  neka j  več. I o 
pomeni napredek.  V e r j e t n o  
s m o  to dosegli  z načinom dela,  
s pr imerno organiziranost jo,  
s pr imerno samodisciplino. 
V e r j e t n o  pa bi z nekaterimi 
tehničnimi rešitvami te stvari 
še  izboljšali .  

R a d o  K A V Č I Č  iz Plastike: 

Sodim, d a  na vseh ravneh 
od zveze d o  delovne organiza
ci je  nismo izkoristili vseh mož
nosti in se ne r a v n a m o  d o v o l j  
stabil izaci jsko.  Razuml j ivo  j e ,  
d a  tako tudi nismo dosegli  za
ž e l e n i h  uspehov.  

V pogledu izbora oziroma 
odločitev za proizvodnjo,  me
nim d a  bi kazalo  izdelovati k a k e  
s tandardne čevl je,  k a k o  stan
d a r d n o  obutev,  za zrelega 
č loveka.  Al i  kot  temu rečemo 
človeka srednj ih let. Za te l judi 
praktično obutve  v naši proiz
vodnj i  oziroma v prodaja lnah 
nimamo. 

Ivo  Š U B I C :  
Stabil izaci jo m o r a m o  razu

meti kot d e j s t v o ,  ki zahteva 
v a č j o  doslednost  nas  vseh, 
v e č j o  zavest.  V s a k  d a n  pa lahko 
ugotavl jamo,  d a  tako  ne dela
mo; tudi sam se prištevam med 
tiste, ki n i smo vedno  dosled
ni. l a k o  mineva čas  o b  obl ju
bah o b  sklepih, o b  besedah,  
rezultatov pa ni. 

Če pobliže pogledamo pod
ročje  dela,  na katerem delam,  
na j  povem zanimiv podatek,  ki 
pa vendarle kaže, d a  s m o  se 
ponekod že  začeli s tabi l izaci jsko 

Z a  tovarno vel ja ,  d a  b o m o  
morali predvsem upoštevati 
zunanje  de javnike,  kot  j e  recimo 

kupna moč, torej izdelovati 
tako obutev,  ki j o  b o m o  lahko 
prodali,  na drugi  strani pa b o m o  
zato znotra j  morali iskati re
zerve in predvsem meriti pro
duktivnost .  

N. I'. 



dogovarjamo se - dogovorili smo se 

Ob rob sklepov DS 

Dnevni red decemberskih 
sej  delavskih svetov j e  bil zelo 
obsežen,  zato  s o  bile tudi s e j e  
precej  dolge.  

Po potrditvi  zapisnika pre j š
n j e  se je  in poročilu o izvršenih 
sklepih s o  delavski  sveti TOZD 
in DSSS obravnaval i  predlog  
višine pre jemkov  iz materialnih 
s t roškov  in nekaterih ostalih 
pre jemkov,  katerih višina j e  
odvisna od  povprečnega O D  
v gospodars tvu  S R S  v devetih 
mesecih lanskega leta, ki se  j e  
povišal,  zato  se tudi pre jemki  
povi ša jo .  

V javni  razpravi  b o d o  od  
25.  1 2 . — 9 .  1. 1981 spremem
b e  in dopolnitve poslovnika 
o delu  komisi j  za delitev sredstev 
za O D  in osnutek s p r e m e m b  
in dopolnitev  pravilnika o d e 
litvi sredstev  za O D ,  s k u p n o  
porabo,  o nadomestilih in pre
jemkih  in razpiše se  referendum 
za 2 3 .  1. 1981.  

Nato s o  delavski  sveti  spre
jeli  sklep,  d a  s e  s 1. 1. 1981 
poveča jo  urne pos tavke  za 10 % ,  
stimulacija uspešnosti  delov
ne organizaci je  pa se  z m a n j š a  
od 1,11 na 1,05 % .  Urne po
stavke  j e  namreč potrebno o b  
prehodu v novo leto spreme
niti, hkrati s tem pa tudi začrta
ti polit iko delitve osebnih do
hodkov  v naslednjem letu. 
Z m a n j š a n j e  st imulaci je  de
lovne organizaci je  se  predlaga  
zato,  ker  s tem koeficientom 
regul iramo rast  osebnih d o h o d 
kov skozi leto in ker  naši sa
moupravni  akti d o l o č a j o  gi
b a n j e  koeficienta od 1,00 d o  
1,15 % .  I o pomeni,  d a  se  z j a 
nuar jem O D  p o v e č a j o  za o k r o g  
4 % v pr imer javi  z letom 1980,  
glede na to, d a  se  pri normah 
ne predvideva  regulaci ja,  a m p a k  
zaostritev pretirano visokih 
presegov.  

Delavski  sveti s o  sprejel i  
tudi letne plane za leto 1981,  
sprejeli  S S  o temeljih plana KS 
za o b d o b j e  1 9 8 1 — 1 9 8 5  in d o 
datek k samoupravnem ^ o -
razumu na o b m o č j u  K S  Ziri. 
Tako b o  Alp ina  poravnala  o b 

veznosti d o  KS. Sprejeti  s o  
bili tudi samoupravni  spora
zumi o temeljih plana občin
skih samoupravnih interesnih 
skupnosti .  Ugotovl jeno j e  bi lo,  
d a  se  prispevne s topnje  SIS ne 
b o d o  povečale,  zato  se samo
upravni  sporazumi s p r e j m e j o  v 
predlagani  vsebini.  Ugotav l ja
m o  pa, d a  v k r a j u  predvsem 
zdravstveno vars tvo  ni urejeno,  

še vedno  j e  s tan je  na področ ju  
zobozdravstva  nevzdržno, zato 
se predlaga,  d a  tako delegati  
v SIS za  zdravstveno vars tvo,  
kot delavci  D O ,  ki s o  zadolže
ni, napne jo  vse  sile, d a  se te raz
mere izbol j ša jo .  D S  I O Z D  s o  
obravnaval i  in sprejeli  tudi S S  
o temeljih srednjeročnega plana 
Jugobanke  — temel jne b a n k e  
Jugobanke  — temel jne banke  
L j u b l j a n a  za o b d o b j e  od  1981 d o  
1985  ter spremembe  statuta 
Jugobanke  L j u b l j a n a .  

V javni  obravnavi  b o  od 
25.  12. d o  19. 1. 1981 tudi 
osnutek s p r e m e m b  S S  o načinu 
in postopkih za pridobitev sta
novanjske  pravice ter dodelitvi  
posoj i la  za g r a d n j o  in nakip  
s tanovanj .  

Delegati vseh DS s e  s t r in ja jo ,  
d a  se pristopi k S S  o združe
v a n j u  sredstev  za sof inanciranje  
izgradnje  gasi l skega d o m a  na 
Dobračevi .  D O  A l p i n a  b o  
v skladu s predlaganim kl jučem 
združila sredstva  v znesku 
1.235.000.- din ali 6 1 , 7 5 % .  

I a znesek se  razdeli na 
T O Z D  O b u t e v  Žiri,  1 O Z D  
Proda ja  Žiri, 1 O Z D  Plastika 
p o  kl juču HOD delavcev,  ki 
s o  zaposleni na območju  KS 
Žiri.  Sklep ve l ja  pod p o g o j e m ,  
d a  b o  navedena sredstva  za
konsko  možno izdvojiti  iz po
slovnega sk lada  (ne iz sk lada  
skupne porabe)  in pod p o g o j e m ,  
d a  k sporazumu pris topi jo  tudi 
d r u g e  delovne organizaci je  
v Žireh.  

Delavski  sveti s »  pristopili 
tudi k trem samoupravnim spo
razumom,  ki j ih  j e  predložil  
SISEOT,  za podpis  pa  p o o b 
lašča delegata VIII. enote tov. 
A l o j z a  Kopača.  

Nazadnje  s o  vsi delavski  
sveti D O  sprejeli  š e  S K L E P :  
d a  se, g lede na rezultate 11-me-
sečnega pos lovanja  odobri  
izplačilo poračuna osebnih d o 
h o d k o v  v višini 6 0  % popreč
nega O D  za r e d n o  delo,  dose
ženega v i l  mesecih letošnjega 
leta. 

D S  1 O Z D  O b u t e v  Žiri j e  
poleg  navedenih sklepov,  obrav
naval  in sprejel  š e  v r s to  drugih  
pomembnih sk lepov,  ki zade
v a j o  temel jno organizaci jo.  
I a k o  s o  bili sprejeti  sklepi o na

j e t j u  kreditov pri Jugobanki  za 
g r a d n j o  proizvodne hale na 
Colu, ter sklepi za  z a v a r o v a n j e  
odplačila d o l g a  in obresti  p o  
b lagovnem kreditu za izdela
v o  armiranobetonske  konstruk

ci je  za  o b j e k t  na Colu in mon
tažo visečega krožnega trans
porter ja  za transport  pakirane 
obutve  iz proizvodne hale v skla
dišče.  

Delegati s o  dali  v j a v n o  raz
p r a v o  Pravilnik o o p r a v l j a n j u  
del  in nalog  voznikov motornih 
vozil in sicer od 2 5 .  12. d o  9 .  j a 
nuar ja  1981. 

Na predlog  razpisne ko
misi je  j e  bil spre jet  sklep, d a  
se imenuje  za o p r a v l j a n j e  del  
in nalog  v o d e n j e  I O Z D  O b u t e v  
Žiri J a k a  Bogata j ,  ki izpolnjuje  
vse  p o g o j e  razpisa in sicer od 
1 . 1 . 1 9 8 1  d o  3 1 . 1 2 . 1 9 8 4 .  

( j l e d e  na to,  d a  j e  D S  I O Z D  
Plastika oktobra  sprejel  v s e  
sporne  s p r e m e m b e  ocen zahtev
nosti del  oziroma nalog,  pred
lagata komisi ja  za delitev sred
stev za  O D  v I O Z D  O b u t e v  
Žiri ter skupna  komis i ja ,  tudi 
spremembe  zahtevnosti po
dobnih del  oziroma nalog 
v I O Z D  O b u t e v  Žiri. 

Z a  delegata v sklad skupnih 
rezerv S O  Š k o f j a  Loka se  ime
n u j e  Valentin Novak,  za na
mestnika pa  D a m j a n  Jereb.  

Nazadnje  j e  delavski  svet 
obravnava l  še  odpise,  ki s o  
nastali zaradi reklamaci j  na
ših inozemskih kupcev.  

Delavski  svet  T O Z D  Pla
st ika j e  na svo j i  1. redni se j i  
na jpre j  izvolil predsednika in 
sicer Bojana  Bogata ja ,  za  na
mestnika pa V i n k a  Freliha, nato 
j e  obravnava l  iste točke kot 
ostali  delavski  sveti,  nazadnje  
pa  sprejel  še  sklep,  d a  se  odobri  
podpis  p o g o d b e  s Poliksom 
Žiri za izdelavo dopolnitve  in 
spremembe  odpl injevalnega 
sistema obsto ječe  b a r v a r n e ,  ki 
se b o  realiziral v dveh  fazah v 
predračunski  vrednosti  2 0 1  ti
soč 7 7 9  d inar jev .  

Delavski  svet T O Z D  
Prodaja  j e  po leg  ostalih stvari,  
ki s o  bile obravnavane  na osta
lih D S  I O Z D ,  potrdil letni 

plan 1 O Z D  Proda ja ,  sprejel  
samoupravni  sporazum s Kokro 
Kranj,  I O Z D  Globus  o zdru
ževanju  sredstev  za o d k u p  pro
da jnih  površin v veleblagovnici  
v Kranju in SS o pristopu 
k f inanciranju g r a d n j e  nove 
blagovnice k a l č a  v Nišu in 
SS o poslovnem sodelovanju  
s Koteks I o b u s o m  iz L jubl jane.  
Nadal je  s o  bili obravnavani  in 
sprejeti  prodajni  pogoj i  za leto 
1981.  Na predlog razpisne ko
misi je  se imenuje  za oprav l ja
nje  del in nalog » v o d e n j e  pro
d a j a l n e  B a n j a  Luka III.« La-
tinčič Čeda,  ki izpolnjuje  vse 
pogo je ,  za  o p r a v l j a n j e  del  in 
nalog » v o d e n j e  prodaja lne  
Š k o f j a  Loka  I.« pa Jelka Ka-
lan. 

Delavski  svet T O Z D  Obutev  
Ciorenja v a s  in D S  DSSS nista 
imela dodatnih točk, zato  sta 
obravnava la  in spre je la  po
d o b n e  sklepe kot ostali delav
ski sveti. Ker j e  bi la 1. redna 
se ja  DS I O Z D  O b u t e v  ( ioren ja  
v a s  j e  bila za  predsednika iz
vol jena Valentina Demšar .  

Delavski  svet  delovne orga
nizacije j e  obravnava l  še  poro
čilo o i zva jan ju  kadrovske  po
litike v občini Š k o f j a  Loka in 
sprejel  predlog  družbenega 
d o g o v o r a  o uresničevanju kad
rovske  politike v občini Š k o f j a  
Loka,  v predlagani  vsebini.  
O d b o r  za izobraževanje  j e  
obravnava l  S S  o temeljih plana 
posebne izobraževalne skup
nosti za  u s n j a r s k o  in usnjar
s k o  predelovalno industri jo,  
SS o temeljih plana posebne 
izobraževalne skupnost i  za bla
govni  in denarni  promet in 
S S  o št ipendiranju v občini, de
lavski  svet  pa j e  predloge s skle
p o m  soglasno potrdil.  

Nadal je  j e  obravnava l  plan 
delovne organizaci je  za o b d o b j e  
od 1 9 8 1 — 1 9 8 5  za leto 1981 
in g a  predlaga v potrditev na 
zbore  delavcev.  
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Ali disciplino res lahko uvedemo z disciplinsko komisijo 
D e l a v e c  v d e l o v n e m  r a z m e r 

j u  nima s a m o  prav ic ,  p a č  pa 
tudi obveznos t i  in s tem tudi 
odgovornos t i  d o  d r u g i h  d e 
lavcev temel jne  o r g a n i z a c i j e  
pa tudi d o  z d r u ž e n e g a  d e l a  
v n a j š i r š e m  smis lu .  V s a k o  d e l o  
nalaga  d e l a v c u  o b v e z n o s t i ,  č e  
' l '  obveznos t i  krš i ,  m o r a  biti 
o d g o v o r e n .  

I'a p o g l e j m o ,  k a k o  s m o  ta 
načela uresničevali  v praks i  
v letu, ki j e  za  nami.  

Disc ip l insk i  k o m i s i j i  j e  b i l o  
p o d a n o  111 p r i j a v  krš i tev  d e 
l o v n i h  o b v e z n o s t i  ( 4 9  h u j š i h ,  
6 2  l a ž j i h ) .  V n e k a t e r i h  p r i m e r i h  
je  b i l o  p o t r e b n o  v e č  p o s t o p k o v  
/ o p i r  d e l a v c a ,  k i  s o  tekl i  i s to
časno,  z d r u ž i t i  (6) ,  v 4 p r i m e r i h  
je  b i l a  p r i j a v a  u m a k n j e n a ,  v 
K n e m  p r i m e r u  j e  u v e d b a  p o s t o p 
ka i n  i z r e k  u k r e p a  zastaral  (de la
v e c  j e  b i l  d a l j  časa  v b o l n i 
š k e m  s t a l e ž u ) ,  v t r e h  p r i m e r i h  
pa z a d e v a  š e  ni  b i la  z a k l j u č e n a .  

Struktura  krš i tev  p o  p o s a 
meznih temel jnih  organiza-
(-'ijah j e  n a s l e d n j a :  
DSSS:  1 0  krš i tev ,  l O Z D  
O b u t e v  Žir i :  4 2  krš i tev ,  I O Z D  
IMastika Žir i :  4 3  krš i tev,  1 O Z D  
Proda ja  Žir i :  5 kr š i tev ,  I O Z D  
O b u t e v  ( i o r e n j a  v a s :  O krš i tev .  

N a j p o g o s t e j š e  krš i tve  d e l o v 
nih o b v e z n o s t i  p a  s o  n a s l e d n j e :  
— neupravičeni  izos tanki :  3 6  
pr imerov,  
— p r e d č a s n a  zapust i tev  d e l o v 
nega m e s t a :  2 3  p r i m e r o v ,  
— - z a m u d e  na delo(3-krat  v e n e m  
mesecu):  1 5  p r i m e r o v ,  
— v in jenos t  na d e l u :  12 pri
merov,  
— n e i z v r š e v a n j e  de lovnih  na
log:  7 p r i m e r o v .  

Krš i te l jem de lovnih  o b v e z 
nosti j e  b i l o  izrečenih 2 8  o p o 
minov,  3 9  j a v n i h  o p o m i n o v ,  
5 u k r e p o v  p r e n e h a n j a  d e l o v 
nega r a z m e r j a  — p o g o j n o ,  6 
u k r e p o v  p r e n e h a n j a  d e l o v n e g a  

r a z m e r j a ,  2 u k r e p a  d e n a r n e  
kazni,  v 5 4  pr imerih  p a  s o  d e 
lavci moral i  temel jni  o r g a n i 
zaci j i  povrnit i  mater ia lno  š k o 
d o ,  ki s o  j o  storili  s k r š i t v i j o  
d e l o v n e  o b v e z n o s t i ,  v 17  pri
merih pa j e  bil d iscipl inski  p o 
s t o p e k  u s t a v l j e n .  

Iz pr i ložene  anal ize  j e  raz
v i d n o ,  d a  j e  procentua lno  n a j 
več  krš i tev  d e l o v n i h  obveznos t i  
v I O Z D  Plast ika Žir i .  Z a n i 
m i v o  j e ,  d a  p r i m e r o v  krš i tev  
de lovnih  obveznos t i  v 1 O Z D  
O b u t e v  ( i o r e n j a  v a s  in d i s l o 
ciranih obrat ih  Col in R o v t e  ni, 
procent  krš i tev  de lovnih  o b 
veznost i  j e  i z redno  nizek tudi 
v 1 O Z D  P r o d a j a  Žiri .  

Discipl inska k o m i s i j a  pri 
s v o j e m  d e l u  u g o t a v l j a ,  d a  j e  
p r i j a v  krš i tev  de lovnih  o b v e z 
nosti ve l iko,  d a  pa se  n e k a t e r e  
kršitve,  p r e d v s e m  neupravičeni  
izostanki  in v in jenos t  na d e l u ,  
š e  v s e  p r e v e č  r e š u j e j o  na tak  
način,  d a  se  d e l a v c u  d a  letni d o 
pus t ,  ki p;i ni n a m e n j e n  reše
v a n j u  discipl ine in ni n a d o m e 
sti lo  zas luženega  d i sc ip l inskega  
u k r e p a .  

Na žalost  j e  v in jenos t  na 
d e l u  v s e  p r e p o g o s t a  krš i tev  d e 
lovne  obveznos t i .  Kršitel j i  
s o  o b i č a j n o  eni in isti delavci ,  
l u d i ,  če  j i m  j e  izrečen u k r e p  

p r e n e h a n j a  d e l o v n e g a  r a z m e r 
j a  — p o g o j n o ,  v č a s u ,  k o  n a j  
bi  bil ta u k r e p  odložen,  zoper  
d e l a v c a  ni p r i j a v e .  P o  d r u g i  
s trani  pa se p o j a v l j a j o  mole
d o v a n j a ,  d a  s tak im d e l a v c e m  
ni m o g o č e  več  delat i ,  s a j  p o g o s t o  
p r i h a j a  na d e l o  v v i n j e n e m  s ta
n j u .  In d isc ip l inska  k o m i s i j a  
n a j  bi bi la  p o t e m  tisti č a r o d e j ,  
ki bi p o  eni pr i j av i  t ake  krš i tve ,  
» d e l a v c a  p o s t a v i l o  na c e s t o « .  

R e s  u k r e p  p r e n e h a n j a  d e l o v 
nega  r a z m e r j a  p o s e ž e  v social
n o  varnos t  d e l a v c a ,  v e n d a r  s e  
b o m o  moral i  zavedat i ,  d a  v z d r u 

ž e n e m  d e l u  ne  m o r e m o  leta 
in leta nuditi socialne varnost i  
d e l a v c u ,  ki s s v o j i m i  krš i tvami  
moti  de lovni  p r o c e s  in vp l iva  
na i z p o l n j e v a n j e  obveznos t i  
d r u g i h  d e l a v c e v .  

Poleg  tega  discipl inska k o 
m i s i j a  tudi u g o t a v l j a ,  d a  s e  p r e d 
lagate l j i  p o s t o p k a  v s e  p r e m a l o  
p o g l a b l j a j o  v v s e b i n o  p r i j a v  
krš i tev  de lovnih  o b v e z n o s t i .  

z a t o  se n e m a l o  k d a j  zgodi ,  d a  
k o m i s i j a  ugotov i ,  d a  krš i tev  ni 
b i la  s t o r j e n a ,  k a r  pa ima za  po
s l e d i c o  ustavi tev  p o s t o p k a  in 
s t e m  tudi nepotrebne  s t r o š k e  
t a k e g a  p o s t o p k a .  

D e l o  d isc ip l inske  k o m i s i j e  
b o  d o s e g l o  s v o j  n a m e n  le, 
če  b o m o  pri i z v r š e v a n j u  s v o j i h  
dolžnost i  dos ledni  vs i .  

Marinka  T U § E K  

Inventure bol se 
ž e  meseca o k t o b r a  s e  z a 

č e n j a j o  p r i p r a v e  na inventuro.  
Delavsk i  sveti  na p r e d l o g  v o d j e  
I O Z D ,  n a j p r e j  i m e n u j e j o  inven
turne k o m i s i j e  in c e n t r a l n o  
i n v e n t u r n o  k o m i s i j o .  M e n e  
j e  že tr ikrat  v zadn j ih  štirih le
tih dole te lo,  d a  s e m  bil ime-
van  za  p r e d s e d n i k a  centralne 
inventurne  k o m i s i j e .  

K o  člani inventurnih k o m i 
s i j  p r e j m e j o  p i s m e n a  obvest i la  
o i m e n o v a n j u ,  se prične p r e 
i m e n o v a n j e .  Večina  zahteva  
p r e i m e n o v a n j e  (da  d o l o č i m o  
d r u g e g a  č lana  k o m i s i j e  kot  
j e  imenoval  D S )  iz oprav ič l j i 
v ih  r a z l o g o v ,  d r u g i  i m e n o v a n j e  
sp loh  ne s p r e j m e j o .  S o d i m ,  d a  
j e  t o  neprav i lno .  D e l a v s k o  s a 
m o u p r a v l j a n j e  ne d a j e  d e l a v c u  
s a m o  prav ice,  na laga  m u  tudi 
dolžnost i .  Biti član inventurne 
k o m i s i j e ,  č e  t a k o  sk lene  DS,  
j e  tudi  d e l a v č e v a  d o l ž n o s t .  

D a  bi  letni popisi  potekal i  
č i m  hi t re je ,  p r i p r a v l j a j o  s k l a 
d i ščnik i ,  k n j i g o v o d s t v o  in cen
tralna inventurna  k o m i s i j a  ž e  
v e s  n o v e m b e r  in d e c e m b e r  v s e  
p o t r e b n e  p r i p r a v e .  

L e t o s  s m o  se  d o g o v o r i l i ,  d a  
j e  k o m i s i j a  za  p r a v i l n o  o v r e d 
n o t e n j e  mater ia lov  ž e  pred  in
v e n t u r o  p r e g l e d a l a  v s e  m a 
teriale  in j i m  določi la  p r a v o  
v r e d n o s t .  Nekater im mater ia
l o m  j e  v r e d n o s t  znižala,  neka
ter im in t o  le maloštev i ln im,  
ki n i m a j o  u p o r a b n e  vrednos t i  
več ,  niti z a  n a š o  p r o i z v o d n j o  
niti za  p r o d a j o ,  p a  j e  zahteva la  
o d p i s  in uničenje .  

T u d i  n e k a j  d r u g i h  n o v o s t i  
j e  b i l o  l e tos  p r v i č  v naš i  D O .  

D o  s e d a j  s o  s e s t a n k e  z i n 
v e n t u r n i m i  k o m i s i j a m i  sk l ice
v a l i  d e l a v c i  i z  f i n a n č n o - r a č u -
n o v o d s k e g a  s e k t o r j a ;  l e tos  s o  
t o  o p r a v i l i  v o d j e  T O Z D  v s o 

d e l o v a n j u  s p r e d s e d n i k o m  cen
tralne  i n v e n t u r n e  k o m i s i j e .  

R a č u n s k i  c e n t e r  j e  l e tos  p r v i č  
i zde la l  s p i s e k  v s e h  m a t e r i a l o v  
(razen k u h i n j e  n a  C o l u ) .  T i  
s p i s k i  s o  v p o m o č  i n v e n t u r n i m  
k o m i s i j a m .  Na s p i s k i h  s o  o z n a 
č e n i  v s i  mater ia l i  s š i f r o  i n  
s p i s k o m  mater ia la  b r e z  o z n a k e  
ko l i č ine .  D e j a n s k e  k o l i č i n e  v p i š e  
r a č u n a l n i š k i  center  i n  u g o t o v i  
m o r e b i t n e  raz l ike .  

O ugotov l jen ih  raz l ikah 
b o  r a z p r a v l j a l a  pr i s to jna  in
venturna  k o m i s i j a  in s k u š a l a  
ugotovi t i ,  z a k a j  s o  razl ike  na
sta le .  V s e  ugotov i tve  b o  in
venturna  k o m i s i j a  vp i sa la  v in
venturni  e l a b o r a t  in poroča la  
n a  sej i  D S  ( f e b r u a r j a ) .  

Šele  k o  b o  inventurna komi
s i j a  ses tav i la  inventurni  e la
b o r a t  in g a  b o  D S  s p r e j e l  in 
potrdi l ,  b o  o p r a v i l a  s v o j o  nalo
g o .  I o j e  le delni  o p i s  pri
p r a v e  in p o t e k a  letnega popisa  
mater ia lov .  

Č e  bi hotel opisat i  v s a  o p r a 
v i la ,  kot s o  ( p r e d h o d n a  d e l a ,  
s e s t a v o  d e l o v n e g a  načrta  - r o 
k o v n i k a .  s e s t a v o  navodi l  za  
inventuro,  u r e j a n j e  in p r i p r a v o  
s r e d s t e v  in n j ihov ih  v i r o v  za 
p o p i s ,  p o p i s  s r e d s t e v  in v i r o v ,  
popisu  osnovnih  s r e d s t e v ,  p o 
pisu  d r o b n e g a  i n v e n t a r j a  v u p o 
r a b i ,  (popisu  o s n o v n i h  s r e d s t e v ,  
p o p i s u  d r o b n e g a  i n v e n t a r j a  v 
u p o r a b i ,  p o p i s u  n e d o k o n č a n e  
p r o i z v o d n j e ,  p o p i s u  z a l o g  m a 
teriala za  k u h i n j o ,  točilnico 
itd.), b i  mi v z e l o  preveč  č a s a  in 
p r e v e č  pros tora  v n a š e m  g las i
lu.  Zdi  se  mi, d a  tudi  bra lca  
ne  z a n i m a j o  v s e  p o d r o b n o s t i .  
Naša  že l j a  j e ,  d a  s m o  p r i k a 
zali n e k a j  novost i  o b  letoš
n j e m  letnem p o p i s u .  

L o j z e  K O P A Č  



Kako ustvarjamo 

Vsi lahko vplivamo 
na promet 

Na domačem trgu j e  v letu 
1980 p r o d a j a  rasla počasneje  
kot p r e j š n j e  leto. K l j u b  temu 
predvidevamo,  d a  s m o  začrtani 
plan p r o d a j e  izpolnili. Na dru
gi strani pa ugotav l jamo,  d a  s o  
zaloge prevelike, s a j  nam j e  
os ta lo  precej  ženske nizke obu
tve in tudi š k o r n j e v .  Celotno za
logo s m o  upoštevali pri pripra
vi kolekci j  in naročilu obutve  
za leto 1981.  Z m a n j š a n a  kupna 
moč nam narekuje,  d a  m o r a m o  
biti sposobni  s čim manjš imi  
stroški in č imbol j  kvali tetno 
izdelati obutev.  Prav de j s tvo,  
d a  j e  naša  obutev  predraga,  j e  
pogo jeva lo  s l a b š o  p r o d a j o .  
K l j u b  povišanju  cen osnovnega  
materiala za obutev  bi se morali 
vsi s k u p a j  prizadevati,  d a  se  ce
na končnega izdelka ne bi  ve
čala.  I.e tako  bi bili konkurenč
ni in si s tem zagotovili  tisto me
sto na tržišču, ki bi nam omo
gočilo d o b r o  p r o d a j o  o b  čim
b o l j  ustreznih zalogah. 

Smučarsko  obutev  s m o  lani 
izdelali pravočasno in j o  tudi 
poslali v prodaja lne  in kupcem 

na d e b e l o  pravočasno.  Letos 
s o  snežne razmere zelo d o b r e ,  
vendar  j e  p o  dosedanj ih  ocenah 
pri naših trgovcih na zalogi š e  
v e d n o  d o v o l j  pancer jev.  Z a t o  
lahko upravičeno pr ičakujemo,  
d a  naročila za pr ihodnjo  sezo
n o  ne b o d o  povečana,  kot s m o  
bili navajeni  v zadnj ih  neka j  le
tih. 

Posebno d o b r o  pa s m o  lani 
prodali  obutev  za p o  smučanju .  
Prodaja  te obutve  š e  raste in 
tudi za letos še  računamo s po
večan jem.  

K l j u b  š i rokemu proizvodne
mu programu pa m o r a m o  za  
dopolnitev  asort imana š e  v e d n o  
kupiti m o š k o  in o t roško  obu
tev, copate in g u m i j a s t o  obutev.  

Nabavl jena  obutev  predstav
lja o k r o g  6 0 %  vrednostne pro
d a j e  v naših prodaja lnah.  

D o b r a  p r o d a j a  j e  odvisna od  
celotnega proizvodnega pro
cesa,  to j e  od osnutka  modela 
d o  prodajnih mest.  S pravilnim 
pristopom na vseh fazah  b o m o  
dosegl i  uspešne rezultate. 

Silva 14 V K  

Zaloge bolje spremljamo 

Pregled s tan ja  zalog  repro-
materialov po podatkih e n a j s t -
mesečnega pos lovanja ,  izkazu
j e  11,3 % povečanje  v primer
j a v i  z mesecem j a n u a r j e m .  I o 
povečanje  j e  v g lavnem posle
dica pretoka materiala, ki z no
vimi imeni d o b i v a  tudi nove 
planske cene. 

l e  nove cene so,  z ozirom 
na s tan je  na tržišču, občutno 
v i š je  in pomeni jo  torej  v skup
nem seštevku tudi v e č j o  f inanč
n o  vrednost  zalog.  

Ocenjevat i  zaloge s a m o  na 
osnovi  poznanega odstotka po
v i šan ja ,  ne oz i ra je  se na izredno 
problematično s tan je  na področ
j u  preskrbovan ja ,  j e  ze lo  ne
realno in enostransko.  D o 
ločeni dobavite l j i ,  s katerimi 
u s t v a r j a m o  letno s k o r a j  5 0  % 
finančne vrednosti  v prometu 

Jože Bogata j  v o d j a  n a b a v e  

blaga,  kot npr.:  Sava Kranj ,  
l U V  Vrhnika  itd., s o  nam na
rekovali  o b s e g  naročil in po
gojeval i  premajhne  količine 
z viš j imi cenami določeno f i
nančno participaci jo kot pred-
osnovo,  d a  s o  majhna naročila 
sploh sprejeli  v s v o j o  proizvod
njo.  V s i  naši dobavitel j i  s o  
na nas pritiskali za ods topan je  
deviznih sredstev,  ne glede na 
to, k a j  j i m  p o  družbenem d o 
g o v o r u  pr ipada in v kakšnem 
% s o  upravičeni na dev izno  
participacijo.  

Zaloge  s o  p o  p o s a m e z n i h  
sk lad iščn ih  o d d e l k i h  p o  ena js t-
m e s e č n e m  p o s l o v a n j u  nas led
n j e :  Za loge  s o  se poveča le  v na-
s l e d n i h  sk lad išč ih :  v sk lad išču  
zgorn jega  u s n j a  za 1 8 , 1 % ;  v 
sk lad išču  s p o d n j e g a  materiala 
za 1 7 , 5 % ;  v sk lad išču  forn i-
tur  za 1 9 , 8 % ;  v sk ladišču p o 
m o ž n e g a  materiala 1 9 , 9 % .  
Z m a n j š a n j e  za log  pa s m o  za
belež i l i :  v sk lad išču  T O Z I )  
plastika 9 % ;  v sk ladišču 
pisarniškega materiala 2 % .  

Pregled s tanja  kaže,  d a  s m o  
zman jša l i  za loge  r a v n o  v tistih 

skladišč ih,  ki so prostorsko 
n a j b o l j e  ure jena.  Dcluvci in 
potrošniki omenjenih sk ladišč  
i m a j o  torej  na jbol j š i  pregled 
nad materiali ali vel iko več  
možnosti za z m a n j š e v a n j e  za
log in u p o r a b o  tistih materia
lov, ki s o  pri določenih mo
delih ostali na zalogi za d r u g e  
ustrezne izdelke. 

S pr idobitv i jo  novih in pri
mernejših prostorov,  tudi za 
ostala skladišča repromateria-
lov, b o  dana  možnost  večjega 
pregleda in to  predvsem nad 
tistimi viški,  ki nam o s t a j a j o  
v skladiščih, k o  že zakl jučimo 
izdelavo nekega modela.  

Čeprav  s m o  v letu 1 9 8 0  na
pravili zelo natančen popis  
neidočih materialov in j ih  v ve
liki meri tudi uporabil i,  j e  v skla
diščih v e d n o  vel iko števi lo  pred
vsem manjših količin in vrst 
materialov, ki bi se s skupnimi 
napori tehnologov,  referentov 
nabave,  predvsem pa z zainte
res iranost jo  proda je ,  d a l o  vse
kakor  koristno uporabiti .  

Jože В()(;Л1ЛЈ 

Novi Sad 
Prodavniai ii Novom Sadu jc oivon-na 1962. aodinc 

ti sanumi trgovinskont ccntru. Bila je jcdna od najlepših 
prodavnica u ono vreme u Novom Sadu. Opremljena dobrim 
modelima privukla je pažnju poirošača. U samoj mreži 
zauzimala je dosia visoko me.sto po prodaji. Medjutim, zhof" 
rušenja zgrade prodavniea je morala da se seli van eenira 
u jednu sporednu ulicu, ffde .u- i sada nalazi. No, lo je hio 
razlog da je i promet opao. Irebalo je dosia vremena da 
ponovo privučemo poirošače. I rudili smo se, da modernim 
siva rima privtičemo i mladje poirošače i donekle smo uspeli. 
Ali to .Tvt' nije bilo dovoljno, bilo je potrebno adaptirati 
prodavnicu. Pored stare zgrade nameštaj je bio z,a otpis. 
Imali smo na primer tri različita pulta zalim različite stolice 
poslate iz raznih prodavnica itd. Nekoliko godina smo uporno 
tražili adapiaciju i najzud 1978 smo konačno došli na red. 
No, kao i šlo smo očekivali lo se odrazilo na prometu. Jedini 
problem nam je .sada skladišni prostor, koji treba pod hitro 
da .se reši. Zalim, nismo zadovoljni zbog toga, jer u Alpini 
malo posvečujemo pažnju dekoraciji izloga. Kod nas u No
vom Sadu svi izlozi su veoma lepo aranžirani. Posebno zti 
praznike biide lepa dekoracija a mi sa našom dekoracijom 
se ztislidimo. 

Šlo se tiče same robe Alpina treba da posveti više pažjtje 
kvaliteiu. Još uvek su nam cipele dosia tvrde i grubo izrad-
jene ti i boja nije uvek uspela. Ove godine veliki propast je 
bio kod Apres ski kod kojih je bilo veoma mnogo reklama
cija. Bila bi štela ako bi iz sezone u sezonu gubili svoje 
poirošače koje smo godinama pridobijali. 

Šlo se tiče lisia Delo Življenje mislim da bi irebalo malo 
više da saradjuju sa prodavnicama. Sve informacije su do 
sada uglavnom iz proizvodnje. Verovatno da postaje mnogo 
problema i u prodavnicama. 

U našoj prodavnici je zaposleno 5 prodavača i poslo
vodja: Prodavači su: Viiomir Dobromirov, Andjelkti 
Dudvarski, Kaiica Djordjevič, Mira Bakič, Dragan Djordje-
vič i poslovodja Marija Nedeljkov. 

S v i m  radn ic ima A l p i n e  ž e l i m o  srećnu i u s p e š n u  n o v u  
g o d i n u .  



Kako ustvarjamo 

Zakaj kakovost materialov ugotavljamo šele v proizvodnji 
I iiliko I rdi m,  da j c  b i lo  Icio, 

ki jc  /U iiuiiii, diiku] uspeš im.  
Mislim, du s ino  sc v diiiiili |><>-
Kojih slubil iKicije v proizvod
nih odde lk ih  obnušuli  i iu jbol j  
sliibili/.ucijsko in sv priliii'.ijwli 
rii/nicram, ki s o  iiusliijulv. 

Največji uspeh oddelka j e  
prav gotovo, da  s m o  kl jub  te
žavam pri kvaliteti in dobavi  
materialov le uspeli, da  b o d o  
vsi oddelki in obrati,  za katere 
mi sekamo in pripravl jamo se
stavne dele, izpolnili planske 
naloge. Prav v letu, ki j e  za na
mi, smo začeli sekati še  za nov 
obrat šivalnice v Rovtah. 1 a k o  
j e  zahteva po  količini prav iz 
meseca v mesec večja,  delavcev 
pa j e  vedno manj.  1 a problem 

smo z velikim razumevanjem 
delavcev reševali s podaljšanim 
delovnim časom in z uvedbo 
triizmenskega — nočnega dela, 
zaradi pomanjkanja  mostnih 
sekalnih strojev. I a k o  s m o  lah
ko reševali ozka grla pri seka
nju umetnih materialov na teh 
strojih. 

Izpostavil bi še  posebno d v e  
veliki težavi, ki pa mislim, da  
sta bol j  krivda in odgovornost  
posameznih služb, ki nam pri
prav l ja jo  proizvodnjo, kot pa 
posledica razmer na tržišču. 

Ž e  drugo  leto smo doživeli, 
da  s m o  dobili v plan proizvod
nje  sekanje  poliamidnih ma
terialov za apreski obutev.  Pri
čeli s m o  sekati sestavne dele za 

Preden končamo eno, 
začnemo z drugim delom 

\ k i l l  1980 j f  b i lo  v lahki 
montaži  izdelanih  615000  pa
rov raznih vrst ženske obutve  
• 11 apreski  pr ib l ižno 95000 pa
rov. V lelu 1979 I KI s m o  izde
lali 624840  parov in 6 5 0 0 0  pa
rov apreski obutve .  

Vsi roki, ki s o  bili določeni 
za izdelavo posameznih artik
lov, s o  bili izpolnjeni, k l jub  
raznim oviram, ki so  sc pojav
ljale med letom. 

Upam trditi, da  bi bili rezul
tati oddelka že precej boljši,  
ko  bi se  v sa j  del pomanjkl j i
vosti, ki nas ovira jo,  pravočasno 
odpravl jale.  

Naštel bi še  nekaj  glavnih 
strani, ki nam povzročajo te
žave, katere j e  možno zmanj
šati z bol jš im gospodar jenjem.  
Zelo majhne količine posamez
nih artiklov, zaradi katerih s o  
Vitalne menjave  na trakovih, 
•ako, da  se  delavci ne morejo  
niti vpeljati,  že mora jo  dru
gam.  

Artikle,  katerih j e  večja ko
ličina, pa moramo zaradi raz
nih vzrokov večkrat prenehati 
izdelovati, in v m e s  delali druge  
artikle, ki se bistveno razlikuje
j o .  l a k o  imamo nazadnje veliko 
artiklov v delu,  pa nobenega 
"dokončnega. 

I o menjanje  j e  potrebno, če 
hočemo, da  sploh delamo, si-
w r  bi šli vsi s k u p a j  domov.  Vzro-

s o  v glavnem pomanjkanje  
ali s laba izdelava raznih sestav-

notranje čevlje,  a poliamidne 
tkanine ni bilo. l ani smo mo
rali te sestavne dele skompleti-
rati z drugim artiklom, ker tega 
materiala sploh ni bilo v ustrez
ni kvaliteti. Vendar  nas to očit
no  ni dovol j  izučilo. V pretek
lem letu s m o  imeli v oddelku 
več tednov nasekane posamez
ne plane, ker tega materiala (po-
liamida) spet ni bilo. Živeti in 
čakati v proizvodnji od obl jub,  
mislim, d a  ni sprejemlj ivo in 
komentar sploh ni potreben. 

Mislim, da bi v prihodnje,  
predno bi vpeljali posamezni 
program in sprejeli naročilo 
in organizirali proizvodnjo,  mo
rali rešiti ta problem in seveda 
tudi problem kakovosti.  

Drugo težko vprašanje  j e  
kakovost posameznih mate
rialov. Postala j e  že skora j  prak
sa, da  se prične ugotavljati  ne

ustreznost posameznih mate
rialov v oddelku pri delavcih, 
ki že dela jo.  V končni fazi pa 
ostane le še  pravilo: »Bol jšega 
ni možno dobiti, skušajte  to ko
ristno uporabiti.  1 a k o  odpade 
vsa odgovornost in napake na 
proizvodne oddelke, v končnem 
procesu pa j e  to nekakovostna 
obutev. To pa pogoju je  slabši 
uspeh r O Z D  in kaže v slabi 
luči predvsem neposredno pro
izvodnjo.  

Pred nami j e  novo poslovno 
leto. Leto, ki b o  zahtevalo še  
več doslednosti in gospodarne
g a  obnašanja v luči družbeno
ekonomskih g ibanj ,  zato vsi 
pričakujemo, da  bomo dali še  
večji poudarek in pozornost 
proizvodnji in kvaliteti ter var
čevanju in zmanjševanju stro
škov.  

Lojze  I'OI J A N Š K K  

nih delov.  Vel iko težav smo 
imeli tudi zaradi pomanjkanja  
delavcev. Morali s m o  večkrat 
zmanjšati  o b s e g  proizvodnje 
pri artiklih, ki zahtevajo večje 
število ljudi na traku ali v finišu. 

Ostali s o  neizkoriščeni do
pusti (okrog 2 0 0  dni), in slaba 
vol ja  delavcev, ker ne morejo  
dobiti dopusta,  kadar ga že
lijo. Marsikdo j e  šel v bolniško, 
ker ni dobil  dopusta.  Izpadi 
med delovnim časom so bili 
prepogosti.  Razni sestanki, 
pregledi, seje, seminarji,  god-
bene in pevske va je,  pogrebi 
itd. Vsakega  delavca j e  bilo 
potrebno nadomestiti z drugimi, 
ki pa ni bil zmeraj  vešč tistega 
dela.  

Posledica tega so seveda manj  
parov in s labša kvaliteta. Dru
g e  težave pa s o  bile še; nedisci
pliniranost posameznikov, s lab  
material, nekvalitetno delo  dru
gih oddelkov,  slaba priprava 
dela,  pokvarjeni  in iztrošeni 
stroji,  nezainteresiranost osta
lih služb za probleme proizvod
nje.  

V s e  to j e  botrovalo precejšni 
količini škarta in premanjhni 
proizvodnji.  S tem tudi pre
majhni OD. 

Mislim, da  bi se morali vsi 
člani kolektiva, tudi če s o  v re
žiji, zavedati, da j e  proizvodnja 
tista, ki ustvar ja,  da  tudi v režiji 
d e l a j o  zaradi proizvodnje.  

V i n k o  P O D O B N I K  

Lepl jen je,  lep l jenje  

M a r s i k d a j  n e  n a r e d i m o  t i s t e g a ,  k a r  s m o  s e  p r e j  d o g o v o r i l i  



Kako ustvarjamo 
Prikrojevalnica letos stabilizacijsko 

K o l  ste opuzi l i мпо  serijo prispevkov o predsluvilvuh posamez
n ih  o d d e l k o v  tuko  v DSSS, s e d a j  pa v p r o i z v o d n j i  že  kar  l e p o  
začeli.  I okral  j e  na vrsti pr ikrojevalnica in n jen i  de lavc i .  1'repusti
m o  j i m  b e s e d o .  

Prva faza  v delovnem pro
cesu v prikrojevalnici  j e  p r a v  
gotovo  skladišče materiala,  
pr iročno skladišče,  kot  g a  ime
nuje jo .  Tu delata  Lo jze  Se-
Ijak in Janez  Bekš.  Lojze  Se-
Ijak pr iprav l ja  za pro izvodnjo  
v prikrojevalnici  lažji  mate
rial, Janez  Bekš  pa za izde
lavo  težje  obutve.  Pa pogle jmo,  
k a j  sta nam povedala;  
l .o j/e  Sel juk:  

Midva pr iprav l java  material 
za d n e v n o  pro izvodnjo  in sicer 
p o  zahtevnicah, ki p r i h a j a j o  iz 
p lanskega  oddelka.  Treba j e  
dvigniti  materiale iz  sk ladišč  
in pripraviti  za r e d n o  proiz
v o d n j o .  U g o t a v l j a m o  in to  d l j e  
časa,  d a j e  skladišče premajhno,  
d a  j e  premalo  prostora.  Prav  
zato j e  š e  težje,  če j e  v proiz
vodnj i  več  planov,  ker pr iha ja  
d o  zmešnjave .  
Ju ne/ Bekš:  

Problem v našem priročnem 
skladišču nasta ja  zaradi tega, 
ker  i m a m o  v proizvodnj i  hkrati 

več artiklov,  mnogokrat  se  zgo
di d a  tudi ni ustreznega ma
teriala, d a  j e  s labe  kvalitete,  
včasih se  zgodi,  d a  j e  norma
tiv neustrezen in vse  to  potegne 
za s e b o j  množico problemov.  
S s a m o  prikrojevalnico j e  sode
lovanje  sicer zelo v redu in v 
lem pogledu nimava nobenih 
pr ipomb.  
Jože Gantar  — sekalec gor
n jega  u s n j a :  

Na tem delu delam že p r e k o  
2 0  let. Z de lom samim sem kar  
zadovol jen,  j e  pa  seveda  zdru
ženo z nekaterimi težavami.  
Med drugim g r e  za s toječe delo,  
ki s časoma p r a v  gotovo  tudi 
vpliva na zdrav je .  Sicer pa j e  
razpore jan je  dela  kar  dobro,  
pošteno in pravilno. Delo  tudi 
ni enolično, j e  kar  precej  zme
šano,  tudi osebni  dohodki  s pre
mijami vred s o  kar  v redu,  j e  
pa d e l o  sicer d o k a j  zahtevno 
treba j e  paziti, d a  nasekani deli 
g r e d o  s k u p a j ,  zlasti p o  zunanj i  
strukturi.  

C v e t o  Trček — prikrojevalnica 
Preden sem prišel v prikro

jevalnico,  k j e r  de lam že 10 let, 
sem 13 let delal  na traku v mon
taži. 

V e m  torej,  kakšne  s o  zahteve 
delavcev v montaži,  d a  lahko 
naredi jo  kvaliteten čevel j .  Na 
tem delu,  k j e r  s e d a j  de lam,  sem 
kar zadovol jen,  vendar  bi ka
zalo  nekatere stvari  izboljšati .  
Zlasti  se mi zdi, d a  j e  premalo  
upoštevano,  d a  m o r a m o  pri 
tem delu natančno in kval i tetno 
skompletirati  v se  dele  za zgor
n j e  dele,  tako  d a  g r e d o  s k u p a j .  
Treba j e  tudi paziti na to, k a k o  

se material vleče. In š e  na več  
stvari,  ki j ih  mora poznati v s a k  
pr ikrojevalec  in j i h  lahko spozna 
le z neka j  leti prakse.  
Marija Bogata j :  

Menim, d a  se  kval i f ikaci ja  
premalo  upošteva.  To ve l j a  tudi 
za de lovna leta. Trdim, d a  j e  
tudi prevelika razlika med gru
pami.  

Norma j e  pri tem delu,  kot  
tudi d r u g j e  d o v o l j  ostra.  Letos 
lahko trdim, d a  s m o  imeli po-

gos to  grd,  neustrezen material, 
kar  j e  s igurno vplivalo na kva-
litett j  seveda pa tudi na količino 
in na d o s e g  norme. 

Mislim, da  bi delavci tudi 
morali imeti na razmere  v od
delku  večji  vpliv.  Sestanki naj  
bi  bili večkrat  in to v oddelku,  
d a  bi se  lahko pogovoril i  o na
ših lastnih problemih.  Skupni 
sestanki  v vsem tozdu v hali 
oziroma za vse  delavce Alp ine  
s o  neprimerni, ker ni p r a v e  di
skus i je .  

Lid i ja  Brencc:  
Delam pri sekan ju  korita. 

Normo kar v redu d o s e g a m ,  
vendar  j e  treba za to kar  v redu 
delati.  V tovarni sem d o  s e d a j  
9 let, z osebnimi dohodki  sem 
zadovol jna,  zaslužim tam o k r o g  
7 0 0  d o  8 0 0  starih t isočakov.  
Delam pa m n o g o  različnih 
stvari,  čeprav  izgleda de lo  na 
v idez  enolično.  I o d a  artikli se  
neprestano m e n j a j o  in ni mi 
dolgčas.  
Jurcu B e l k a :  

Norma na tem delu mi si
cer ne dela  težav.  Če p a  ocenju-



Kako ustvarjamo 
j e m o  d e l o  za nazaj  v leto 1980, 
pa lahko rečeni, d a  j e  s labših 
rezultatov pogos to  bil kriv s l a b  
in neustrezen material.  Vendar  
sem k l j u b  temu z delom za
dovol jna  in ra jš i  de lam tuka j ,  
kakor v šivalniei. Res  pa j e ,  d a  
s m o  mla jše  de lavke  b o l j  izpo
stavl jene raznim m e n j a v a m ,  
kot nekatere s tare j še  de lavke.  
Ivanka B<>}>alaj; 

Z delom sem zadovol jna,  
sicer zaslužek ni posebno do
ber,  vendar,  č e  ne bi bilo d r u g e  
možnosti,  bi delala na tem 
mestu v e s  čas.. O c e n j u j e m ,  da  
j e  d e l o  kar  d o b r o  organizirano. 
1 udi mnogo dela  j e  pravočasno 

pr ipravl jeno in vsaka  s v o j e  
vzame,  k l j u b  temu, d a  nimamo 
tekočega t raku.  Upam v s a j ,  d a  
v pr ihodnje  dela ne b o  manjkalo.  

Hilda Pro.sen: 
2 8  let že de lam na tanjšanju.  

Pred tem sem neka j  časa  de
lala na pripravi  dela.  l ina  izmed 
večjih težav pri tem delu j e  bru
šenje .  Z a t o  j e  treba biti primer
no usposobl jen,  ker j e  od  tega 
odvisno,  k a k o  sploh lahko tanj
šaš .  Norma mi zaenkrat še  ne 
dela težav,  vprašan je  pa j e  k a k o  
b o  naprej .  Sodelavke se  d o b r o  
razumemo,  tudi d e l o  si razde
limo. Posebno j e  t o  treba takrat,  
kadar  j e  v izdelavi artikel,  ki 
več prinaša,  tedaj  si de lavke  
de lo  razdelimo, d a  j e  za vse  
prav .  
V i n k o  K u n e :  

Na kontroli delam že  10 let. 
Pred tem sem 8 delal na sekanju .  

Ka j  j e  pri tem delu,  ki ga se
d a j  oprav l jam,  na jbo l j  važno.  

Ireba  j e  ugotavl jat i ,  če s o  deli 
pravi lno nasekani,  d a  se  pravil
n o  vlečejo.  Z a t o  j e  treba imeti 
kar  precej  prakse,  d a  sekalec 
upošteva vse  de javnike,  ki lahko 
upl iva jo  na ustrezen izkoristek 
materiala, na ustrezno kva
liteto, na pravilen vlek in pred
v s e m ,  d a  deli,  ki s o  p o  struk
turi podobni,  res  g r e d o  s k u p a j .  
Z a t o  j e  razumlj ivo,  d a  s o  včasih 
v prikrojevalnico pošil jali  na j
bol j še  delavce.  Danes  to mogo
č e  ni več potrebno,  vendar  j e  
še  vedno,  v s a j  pri naravnih ma
terialih, nujno,  d a  se de lavec  

na katere s o  delavci opozorili .  
Č e  s o  norme nerealne p o  mne
nju  delavcev,  to ob iča jno  spo
roči jo  meni. O tem se dogo
v a r j a m o  z normircem in če se 
d a  stvari urediti, j ih tudi ure
d im.  Res  pa  j e ,  da  s o  mnogo
krat  majhne  ser i je  in preden se  
postopek konča^ j e  že artikel 
v šivalnici, l a k o  se  niti ne izpla
ča popravl jat i  norme. Mislim 
pa,  d a  ne bi bilo pravi lno in pri
merno d a  bi avtomatično izda
jal i  minute ali ure. 

Včasih j e  problematičen tudi 
normativ,  l u d i  to poskušamo 
razreševati  z odgovornimi l jud
mi. 

Pogosto  se d o g a j a  d a  j e  
kvaliteta k o ž  preslaba.  I udi to  
seveda vpliva,  kot  s o  že sode
lavci povedali,  na kvaliteto sa
mih odsekanih delov kakor  
tudi na s a m o  storilnost. Neka
teri o p o z a r j a j o  na to, d a  bi bi lo  
potrebno neka j  več dodati  na 
delovnih opravilih, k j e r  p a r a j o  
posamezne dele za gorn je  dele.  
l o  s m o  že in b o m o  poskušali  

še  urejevati.  

v p e l j u j e  d a l j  časa,  d a  svo je  de lo  
res  popolnoma obvlada.  Č e  
pa  pogledam osebne d o h o d k e  
na tem delu,  pa  sodim,  d a  bi 
pri samem sekanju  mogoče 
zaslužil več,  pa š e  d e l o  mogoče 
ne bi b i lo  toliko odgovorno,  
l u d i  v odnosu  d o  nekaterih 

mojs t rov  j e  to  d e l o  neustrezno 
ocenjeno.  

O b  koncu s m o  s e  pogovar
ja l i  še  z vodjMm o d d e l k a  L o j 
z e t o m  Poljaiiškoii i .  Povprašali  
s m o  g a  predvsem za tiste stvari,  

Med problemi,  ki s o  j ih že 
našteli moji sodelavci,  pa bi  
ve l ja lo  omeniti š e  neka j  kadrov
skih vprašan j .  Mladih l judi,  
predvsem kvalificiranih ni več. 
Kako  b o m o  reševali v prihod
njih letih to  vprašanje ,  seveda 
ni s a m o  problem nas  v prikro-
jevalnici,  to j e  problem v tovarni 
sami.  Na v s a k  način pa b o  po
trebno v prikrojevalnicah dobi
ti več delavcev,  če drugače  
ne, z obrati,  ki j ih b o m o  zidali 
izven našega k r a j a .  1 b vse  de
l a m o  v Rovtah, na Colu in mo
goče tudi d r u g j e ,  l ake  s o  pač  
razmere.  Kvalificiranega delav
ca namreč d o b i m o  šele p o  dveh 
d o  treh letih in š e  nekaj-letnem 
usposabl jan ju,  potem j e  šele 
primeren za pravega  kakovost
nega sekalca gornj ih  delov.  

Tekste iiriredil; N e j k o  P o d o b n i k  
S fotograf i jami  o p r e m i l a :  

Hrigila ( i roše l j  



razgovor za urednikovo mizo — razgovor 
n a  l e m «  D O B R K  IN S L A B E  S T R A N I  N A Š E G A  D E L A  
L A N I .  V razgovoru s o  s o d e l o v a l i :  V a l e n t i n  N o v a k ,  p r e d s e d 
n i k  D S  T O Z D  O b u t e v ,  A n t o n  K o l e n c ,  p r e d s e d n i k  D S  DSSS, 
M i r k o  M r a v l j e ,  d o s e d a n j i  p r e d s e d n i k  D S  T O Z D  Plast ika,  
S t a n k o  K n e ž e v i c ,  p r e d s e d n i k  D S  ' I ' O Z D  P r o d a j a  i n  G r e g o r  
Pus lovr l i ,  d o s e d a n j i  p r e d s e d n i k  D S  T O Z D  O b u t e v  G o r e n j a  
v a s .  R a z g o v o r  j e  v o d i l  N e j k o  P o d o b n i k ,  z a p i s k e  j e  z a  t i sk  
pr i red i la  A n u š k a  K a v č i č ,  s f o t o g r a f i j a m i  pa  o p r e m i l a  Brig i ta  
G r o š e l j .  

1. Če ocenju jete  d o b r e  stra
ni našega dela,  katere s o  te v 
v a š e m  delu,  gospodar jen ju  i n  
odnos ih,  tako v temel jn i  orga
nizacij i  (DSSS) oz.  v de lovn i  
organizaci j i .  

2. Katere pa s o  slabe strani? 
K a j  predlagate, k a k o  j i h  i zbol j
šati? 

Valentin N O V A K :  
Glede na poslovni rezultat, 

lahko rečemo, da  poslovanje 
v lanskem letu ni bilo s labo in 
tudi d o  kakšnih prekinitev dela, 
za katere s m o  lahko slišali v 
drugih organizacijah, ni prišlo. 
Delo j e  bilo d o k a j  d o b r o  orga
nizirano, tudi prodaja  j e  v zad
njih mesecih d o b r o  stekla, pred
vsem pa j e  d o b r o  to, da  srno 
veliko izvozili. Seveda pa mo
ramo vedeti, da  dobri rezultati, 
ki smo j ih zabeležili, niso po
sledica samo našega dobrega 
dela, temveč so tu tudi objek
tivni vzroki.  I udi v nesreči, 
ki nas j e  prizadela sredi sep
tembra,  s m o  se hitro znašli in 
s skupnimi močmi odpravili  
posledice v na jkra jšem mož
nem času, hkrati pa smo se tudi 
samoupravno dogovorili,  da  
b o m o  prispevali 1 dan  zasluž
ka za odpravo  posledic požara. 
I u se j e  res pokazala visoka 
zavest delavcev. V proizvodnji  
smo š e  premalo naredili, da bi 
izboljšali organizaci jo dela.  
I u kakšnih vidnih premikov ni 

bilo. I udi tehnologije nismo 
dovol j  izboljšali in prav tu b o  
potrebno v naslednjih letih še  
več prizadevanja vseh, ki s o  za 
to odgovorni.  

Omenil bi še to, da  s m o  lani 
porabili precej starega mate
riala in tako zmanjšali  zaloge, 
in to akci jo štejem kot zelo 
dobro  in koristno. 

Na delavskem svetu s m o  
sprejeli precej sklepov, vendar 
še vedno jih nismo uspeli ure
sničiti tako kot smo jih zastavili. 

Skratka nismo se držali 
tistega, kar smo sklenili. Če 
pogledamo na primer samo 
sklepe o izbol jšanju kakovosti,  
ki pri nas še vedno ni taka kot 
bi morala biti, teh sklepov še  
vedno nismo izvedli tako kot 
smo se dogovorili.  

A n i o n  K O L E N C :  
Sem predsednik delavskega 

sveta delovne skupnosti skup
nih s lužb in delam v skladišču. 

S proizvodnjo nimam direktnih 
stikov, vsi pa lahko rečemo, d a  
smo letos d o b r o  poslovali, tudi 
škarta j e  letos manj  kot ga j e  
bilo prej,  zato menim, da  s m o  
na področju tehnologije že na
predovali.  Menim, da  j e  v DSSS 
velik uspeh, da  s m o  že veliko 
naredili na področju računal
ništva, torej precej stvari že 
obravnavamo z računalnikom, 
čeprav j e  v začetku bilo vedno 
precej nezadovoljstva,  ker j e  
tudi več dela.  Vendar  ko  stvar 
steče, j e  stvar zelo koristna. 
Vendar  menim, da  se zaradi 
računalniške obdelave režija ne 
bi bistveno zmanjšala,  vendar 
to tudi ni tako pomembno,  
bol j  važno j e  to, d a  se stvari 
sproti spreml ja jo  in lažje se  
n a j d e j o  napake. 

Glede delavskega sveta pa 
bi omenil, da  delegati sklepe le 
potr ju jemo,  pr ipravl ja jo  pa 
j ih naše strokovne službe in 
dosti se ne d a  vplivati. Vel iko  
j e  tudi takih stvari,  ki pr idejo 
od zunaj  in j ih moramo spreje
ti, drugače nas v to prisili zakon 
ali kak  d r u g  predpis. 

Seveda pa moramo imeti v 
naše strokovne službe tudi za
upanje,  kajti predlagajo  v spre
j e m  tudi take sklepe, ki bi 
veliko pripomogli k izbolj
šanju  poslovanja,  če bi j i h  
dosledno upoštevali. 

V d o b r o  štejem tudi to, da  
so naša skladišča prostorsko 
v redu, d a  lahko stvari ureju
j e m o  pregledno. V tem s o  se v 
letošnjem letu delovni pogoji  
za nas zelo izboljšali.  

Mirko MROVI.JE:  
Cilede delovanja  naših de

lavskih svetov se povsem stri
n jam s tovarišem Kolencem; 
res j e ,  da  imamo delegati naj
večkrat pripravljene predloge 
s strani strokovnih služb, ki j ih  
moramo obravnavati,  spre
minjati pa j ih  niti ne smemo ali 
moremo. Menim, da  predlogi, 
ki s o  posredovani delavskemu 
svetu, strokovno še  vedno niso 
na dovol j  visoki ravni, k l jub  
temu, da  s m o  že zahtevali, da  
se postavl ja jo  predlogi z več 
možnostmi. 

Tega še  nismo dosegli  in 
tudi ne b o m o  kmalu. Večkrat 
s m o  bili delegati pod nekak
šnim pritiskom, da  smo izgla
sovali določene predloge, ki 
se nam niso zdeli na jbol j  umest
ni, vendar ker  nismo imeli 
pripravljenih drugih, smo mo
rali izglasovati predlagane. 
Res j e ,  d a  takšnih primerov ni 
veliko, kar pa j ih  j e ,  bi morali 
biti postavljeni alternativno; 
da  bi odločali o različnih mož
nostih. 

Hkrati pa moramo povedati 
tudi to, kar vel ja  predvsem za 
našo T O Z D ,  da  so l jud je  raz
meroma d o b r o  obveščeni in 
kdor se zanima, lahko ve k a j  se 
d o g a j a  v temeljni organizaciji,  
oziroma v delovni organizaciji .  
D o k a j  redno se  ses ta ja jo  samo
upravne delovne skupine, ki 
pregledajo gradivo,  ki ga tudi 
dob imo dovol j  in kdor j e  
zainteresiran, j e  lahko tudi 
obveščen. 

Če gledam delovno organi
zaci jo kot celoto, vidim kvali
teten premik edino v tem, da  
smo porabili nekaj  več mate
riala iz zalog in da  j e  finančni 
rezultat dober,  kar pa b o m o  
lahko še točneje ugotovili šele 
o b  zaključnem računu. 

Bistvenih premikov, razen 
tega, da  se j e  o njih govorilo,  
pa pri nas še  nismo storili in 
j e  ostalo le pri besedah, k l jub  

zapisanim stabilizacijskim ukre
pom in podobno. Poudarjam, 
da  nisem nezadovoljen, vendar 
menim, da  tistega kar se ob
l jubl ja  in smo se dogovar ja l i ,  
nismo v celoti izpolnili. Bol je  
bi bilo, d a  ne bi toliko govorili 
in obl jubl jal i ,  če nismo spo
sobni tega tudi izpeljati in ures
ničiti. 

Stanko KNi:ŽF.VIČ:  
Letošnje leto j e  bilo res zelo 

nestabilno in težko, tako za 
celotno delovno organizacijo, 
kot tudi za nas v TOZD Pro
da ja .  Kl jub temu pa smo fi
nančno d o b r o  zaključili to 
leto. 

Če ocenjujem poslovanje v 
TOZD Prodaja,  lahko štejem 

za zelo pozitivno predvsem 
to, da  smo vse leto težili za tem, 
da  bi z raznimi investicijami 
razširili našo maloprodajno 
mrežo, oziroma izboljšali de
lovne pogoje  in tudi promet v 
obstoječih prodajalnah. Kl jub 
zaostrenim pogojem, smo 
uspeli dobiti tudi nekaj  inve
sticijskih kreditov in odprli 
oziroma obnovili kar lepo šte
vilo prodajaln:  v Kranju, Banja 
Luki, Zagrebu,  Novem Mestu, 
Novi Ciorici . . . 

Kakor j e  potrebno vlagati 
v modernizacijo proizvodnje, 
tako j e  potrebno vlagati tudi 
v maloprodajno mrežo, kajti 
le tako b o m o  dosegli  še večji 
dohodek.  

V letu 1980 smo zgradili 
tudi novo skladiščno halo, kar 
lahko š te jemo za veliko prido
bitev, d o b r o  pa s m o  tudi izva
žali in prav  to j e  ver jetno vpli
va lo  na dober  poslovni rezultat. 

Omenil pa bi še  to, da imamo 
delavci v maloprodajni mreži, 
premalo stikov z vodji  ra jonov,  
ki s o  postavljeni tudi za to, da  
preko njih ure ju jemo stvari, 
ki j ih  ne moremo sami. Tako pa 
se zgodi,  da  vod je  rajona ni 
v prodajalno niti enkrat letno. 
Ocenju jem,  da  j e  dobro,  da  
smo uvedli vod je  ra jonov,  
vendar pa menim, da  bi moral 
le-ta v sa j  enkrat ali dvakrat  
letno priti v v sako  prodajalno.  

Na področju samouprave 
se strinjam s predgovorniki,  da  
j e  še vedno preveč takšnih 
stvari, ki j ih moramo sprejeti 
pod nekakšnim pritiskom, 
spre jemamo stvari, za katere 
smo nekako vezani z zakonom. 
Delavec še  vedno ne more 
sam razpolagati z dohodkom, 
ki mu ostane, stvari s o  naj
večkrat postavl jene tako, da  
jih ne moremo, oziroma ne 
smemo spreminjati in veliko 
sklepov izglasujemo zgolj  za
radi formalnosti.  

Omenil bi š e  eno stvar,  ki še 
vedno ni ustrezno rešena za 
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nas v maloprodajni mreži, to 
j e  dodel jevanje  stanovanjskih 
kreditov. Premalo j e  sredstev, 
ki so  namenjena za reševanje 
te problematike, kajti nere
šenih stanovanjskih problemov 
j e  v naši temeljni organizaciji  
vedno precej.  Morali bi najti 
nek način, da  bi za to zagotovili 
več sredstev, kajti to j e  po
membno živl jenjsko vprašanje,  
ki bi ga morali reševati. 

Drugih večjih pripomb pa 
nimam; le to, kot sem že 
omenil, da  hi vodje  ra jonov 
večkrat prišli v prodajalno.  
Cilede povezave pa bi omenil 
še to, da  bi morali še  bol je  
skrbeti za to, da  bi gradivo  in 
razne materiale prevajali,  ker 
nam j e  dostikrat nerazumljivo, 
če ni prevedeno; prav  to pa 
otežuje delegatom v samo
upravnih organih, da  hi bol je  
odločali. 

Če govorimo o slabih stva
reh, bi opozoril še na kvali
teto, ki j e  v Alpini še  vedno 
velik problem. Prav gotovo za 

vse niso krivi delavci v proiz
vodnji,  največkrat opazimo, 
da j e  to s lab  material. Tudi 
lepljenje j e  še  vedno zelo s labo 
in dostikrat se nam zgodi, da  
nam kupci vrača jo  obutev za
radi te napake. 

Se bol j  bi morali vsi s k u p a j  
skrbeti,  d a  napravimo kvali
tetno in ne na to, da  napravi
mo čimveč. Danes j e  tržišče 
postalo izredno zahtevno, 
izbire j e  dovol j  in če kupec 
Ugotovi, d a  obutev ni kvali
tetna, g a  b o m o  za vedno izgu
bili. 

Glede kolekcije bi pripomnil 
Kdino to, da  bi morali imeti 
nekaj  več sodobnih artiklov, 
pri nas  j e  največ povpraševanja  
prav p o  tem. 

G r e g o r  P U S T O V R H :  
Za predsednika D S  I O  ZD 

Obutev Gorenja v a s  sem bil 

4 leta, vse od začetka, ko  j e  
Gorenja vas  postala temeljna 
organizacija združenega dela. 
5 tem s m o  dobili večjo samo
stojnost, obenem pa tudi večje 
odgovornosti.  Sprva j e  bi lo 
delo  v samoupravnih organih 
malo težje, ko  s m o  se priva
dili, pa j e  delo  lepo steklo. 

Sodelovanje med tozdi in 
skupnimi službami menim, 
ila j e  dobro,  čeprav včasih 
nasta ja jo  težave, katere so  po
gojene z zunanjimi dejavniki,  
na katere moremo zelo malo 
vplivati. Mi stoodstotno dela
mo za I O  ZD Obutev  Žiri, ki 
nam tudi dobavl ja  ves  mate
rial za izdelavo zgornjih delov.  
Čeprav j e  D O  Alpina organi
zirana v štirih temeljnih orga
nizacijah, bi morali vsi delati 
za najbol jše  skupne cilje de
lovne organizacije, nesmiselno 
bi bilo, da  bi na račun bol jšega 
gospodar jenja  posameznega 
tozda trpela delovna organiza
cija. 

Pogrešal pa sem nekatere 
stvari, katere se mi ne zdi jo  
na jbol j še  urejene, to j e  pri 
delitvi O D  po tozdih. Mislim, 
da  bi pravilnik o nagrajevanju 
morali sprejemati na tak način, 
ila bi bil za vse T O Z D  enak, ne 
pa, d a  imamo za ista dela raz
lično plačilo (mojster v TOZD 
Plastika ali v TOZD Obutev). 

Menim, da  bi bilo treba take 
razlike v najkra jšem času od
praviti. Prepričan sem, da so 
omenjene stvari v našem delu le 
spodrsla j  in da b o m o  v bodoče 
pri takih stvareh bol j  pozorni. 
Včasih beremo v časopisih, d a  
matična podjet ja  izkoriščajo 
dislocirane obrate ali temeljne 
organizacije, l e g a  v našem 
primeru ne moremo reči, s a j  
smo z delom in drugimi dobri
nami udeleženi na enaki ravni 
kot v matičnih temeljnih orga
nizacijah, tako da  ne more 
priti d o  kompleksa manj
vrednosti. 

Če na koncu povzamemo, 
pridemo d o  zaključka, da bi 
več odločitev moral doprinesti 
delavski  svet delovne organi
zacije, s a j  j e  več kot polovica 
takih odločitev, ki bi se morale 
urejati na ravni delovne orga
nizacije. 

Valunl in  N O V A K :  
Omenil bi še,  da  za dobre  

strani našega dela v letu 1980 
lahko š te jemo tudi to, da  smo 
pričeli z g r a d n j o  proizvodne 
hale na Golu; to b o  ugodno 
tako za našo delovno organi
zacijo, kot tudi za delavce na 
Golu in kra jevno skupnost Gol. 
Hkrati pa s m o  pričeli tudi s 
pripravami na gradnjo  v Rovtah, 
k je r  b o m o  tudi pridobili tako 

pomembne in potrebne kapa
citete za izdelavo zgornjih 
delov. 

/ / V I  

Taka prizadevanja s o  vse
kakor nujna za dobro  poslo
vanje  naše delovne organiza
cije v naslednjih letih. 

Problem pa je ,  ker še ni
mamo dovol j  izpopolnjene 
tehnologije in premalo preiz
kusimo, ali j e  izdelek dober ali 
ne. Zato se nam to tudi mašču
j e  v kasnejših reklamacijah. Še 
bol j  pozorni pa bomo morali 
hiti pri nabavi materiala. 1 b j e  
naloga prevzemalcev, ki so  
dolžni, da  nabavi jo  primeren 
material. Problem j e  tudi v tem, 
ker nimamo sušilnice; stro
kovnjaki  pravi jo,  da dokler ne 
bomo imeli ustrezne sušilnice, 
tudi čevlji ne b o d o  kvalitetni. 
Premalo j e  tudi povezave med 
preizkusno proizvodnjo in 
ser i j sko proizvodnjo.  I udi po
vezava med nabavo,  tehnično 
pripravo in proizvodnjo j e  še 
preslaba in od tu izvirajo glavni 
problemi, ki jih imamo z ma
terialom. V prihodnjem letu 
menim, da  bi morali najprej  
izboljšati to povezavo, orga
nizacijo skladišč, da bi bili ma
teriali pri roki, na področju 
samouprave oz. delavskega 
sveta pa menim, da bi morali 
sklepe, ki j ih sprejmemo, tudi 
dosledno izvrševati. 

Mirko M R O V L J E :  
Seveda j e  važna zavest de

lavcev. Toda le-te ne bo,  po
sebno ne kot bi bilo potrebno, 
če vodilni in vodstveni de
lavci ne b o d o  v tem dajal i  
vzgleda ostalim. V praksi do
stikrat obravnavamo delavce, 
ki zamuja jo  po  nekaj  minut, 
zanemarjamo pa napake tistih, 
ki te delavce vodijo.  O b  tem pa 
le-ti pogosto de la jo  še mnogo 
večje napake. Sigurno ne hi 
smela veljati dvojna  merila 
pri obravnavanju odnosa d o  
dela. Na vsak način problema 
zavesti ne moremo rešiti z 
enim samim sestankom, tem
več z delom, zgledi in odnosi. 

A n t o n  K()LP;NC: 
Vsi vemo, kakšen j e  položaj 

pri nabavi materialov. Naša 
slabost j e  tudi v tem, ker pre
malo raziščemo tržišče, ali 
j e  proizvajalec sposoben izde
lati takšen material in v takšnih 
količinah kot ga zahtevamo 
po predloženem vzorcu. Pred
vsem s o  količine velikokrat 
vprašl j ive.  V s e  skupa j  j e  malo 
preveč prepuščeno samo 
prevzemalcem. Misliti bomo 
morali tudi na to, da bomo 
delali tisto, za kar smo uspo
sobljeni, pri tem pa še več po
zornosti posvetiti kvaliteti in 
ne količini. Pogoj,  da  bomo to 
dosegli pa j e  prav gotovo v spe
cializaciji proizvodnje in opu
stiti manjše seri je.  T o  pa prav 
gotovo ni majhen problem in 
enostavna odločitev. 

Mirko M R O V L J K :  
Večina teh problemov pa 

prav  gotovo izvira tudi iz ne
ustreznega sistema nagraje
vanja,  ki ga še  d o  danes  nismo 
uspeli izboljšati.  Obvezno b o  
potrebno kvaliteto dela vnesti 
v sistem nagrajevanja,  gibljivi 
del osebnega dohodka ustrezno 
povečati in vezati na končni 
proizvod vseh, ki so  zajeti v 
tej verigi. 

I udi plana se b o m o  morali 
držati in delati tako, kot s m o  
to začrtali. 

Z a k l j u č e k :  
I.ani  s m o  v e s  č a s  g o v o r i l i  in  p isa l i  o k v a l i t e t i .  L e t o s  

o t e m  d a n e s  p i š e m o  p r v i č .  D a  b i  n e  b i l o  d r u g i č  i n  tret
j i č  . . . ,  j e  o d v i s n o  o d  n a s  . . .  

Pa s |X!l p r i p r a v e  d e l a ;  v š i r š e m  i n  o ž j e m  s m i s l u  — 
t u d i  l o  j e  k a k o v o s t .  

Pa s k l e p i ,  s k l e p i  . . .  K o  j i l i  p r i p r a v l j a m o ,  k o  o n j i h  
r a z p r a v l j a m o ,  k o  s k l e p a m o ,  i z v a j a m o .  P o v s o d  b i  k a j  
l a h k o  v e č  n a r e d i l i .  N A R E D I M O ,  S P O Š T O V A N I  
B R A L E C ,  P R V I  K O R A K  Ž E  V P R V I H  M E S E C I H .  

Še e n a  p o m e m b n a  s p o d b u d a  j e . . .  U s t r e z n o  n a g r a 
j e v a n j e .  N e  b o j m o  s e  o d l o č n e j š i h  p o t e z !  



Važno je da vemo • Važno je da vemo • Važno je da vemo 

Direktor jv  spregovori l  de lavcem,  ki s o  desetletju }>rudili to  kar 
seda j  i m a m o .  

I n n a  Dolenec r e f e r e n t  
z a  d e l o v n a  r a z m e r j a  

De lovno  ra/iiicrjv s o  v m i -
svcii (k-cvnibni iiaslo|)ili trije 
clehivi-i, г delom pu je preneha
l o  šest delavcev.  

De lovno  razmerje  v I O Z D  
Prodaja Žiri, prodajalna Mari
bor  j e  nastopila Jolanda Kokot,  
v IО/Л) Obntev  Žiri sta na
stopila d e l o  Branko (iliKorevič 
in Slihael 1'oljanšek. 

Z d e l o v n i m  razmer jem v 
I O Z D  1'rodaja Žiri, prodajalna 
Niš je prenehal l i ranis lav  (Gro
zda novic, v prodajalni  I j i ibl ja-
na IV.  pa Mari 1'eslotnik. V 
1 O Z D  Obntev  Žiri j e  preneha
l o  d e l o v n o  razmer je  L judmi l i  
(;гецогас in Viktorju (irofu, 
v l O Z D  Plastika Žiri pa Mira
nu Korku, umrl  pa j e  član naše
ga Kolektiva Jakob  Podobnik .  

L 
\ 

Kuko ji' M'daj, sprašu je jo  nekdan je  sodelavce.  

Upokojenc i  s o  si /, /a nima n j e m  ogledali  pro izvodn jo .  

Ekonomski izrazi 
M A R K E T I N G  
V najš iršem p o m e n u  sku

pek  vseh komercialnih  aktiv
nosti, s katerimi si n e k d o  
prizadeva obstoječe in n o v e  
pro izvode  plasirati na tržišče. 

OSEBNI D O H O D E K  
Delež delavca v združe

n e m  delu na sredstvih, ki se 
v temel jni  organizacij i  zdru
ženega dela i z d v a j a j o  iz  
d o h o d k a  za delitev p o  de lu  
in  prispevku vsakega delavca 
k rezultatom dela T O Z D  in  
cele organizaci je združene
ga dela, v k l j u č n o  n jegov  pri
spevek  z minu l im  d e l o m .  

O B R A T N A  
S R E D S T V A  
Tisti del pos lovnih  sred

stev, ki se v toku enega letu 
ali  v krajših o b d o b j i h  popol
n o m a  transformira skozi  
s topnje  krožnega g iban ja :  
d e n a r -  b l a g o -  pro izvodnja-  • 
-blago-denar. Vrednost  teh 
sredstev se v toku enega pro
izvodnega o b d o b j a  potroši 
oz .  prenese v nove  proizvo
de,  ki s o  izdelani  v t em o b 
d o b j u ,  vendar  se s p r o d a j o  
teh p r o i z v o d o v  n j ihova  vred
nost vrača. 

Ker v procesu neprekinje
n o  potekajo  vse tri s topnje,  
ki se m e d  s e b o j  prepletajo,  
obratna sredstva niso nikoli  
le v eni  obliki^ nasprotno, 
hkrati s o  d e l n o  v obl ik i  suro
vin,  p o m o ž n i h  in pogonskih  
materialov, d e l n o  v polpro-
i z v o d i h  (nedovršeni  proiz
v o d n j i ) ,  d e l n o  v končnih,  
u še neprodanih  pro izvodih,  
d e l n o  v terjatvah za poslano,  
v e n d a r  še neplačano blago,  
d e l n o  v gotovini  in  na žiro 
računih.  

фососШ && 

Mileni Rcpovič in Anici l.iiznar oh vstopu nit novo 
življensko pot iskreno čestitamo in želimo čimholjše^a razu
mevanja v z/ikonu. 

Janko Žukci j  in A n t o n  Šunlej  nu razgovoru pri direktorju o b  
o d h o d u  v poko j .  

OB ODHODU V POKOJ 

želimo dolgoletnim sodelavcem Antonu Danteju,-Janku Zaklju in 
Ljudmili Gregorač ,<c veliko zdravja, sreče in zadovoljstva ter da 
hi ohranili lep spomin na delovna leta v Alpini 



Na seznamu je tudi nekaj 
takih, ki jih ne srečujemo 
vsak dan, ne vsake praznike 
in tudi ne vsako leto. Nekaj 
je takih, za katere kar vem: 
Treba bo paziti, da jih dobim 
za Novo leto, za 29. novem
ber, za lian mrtvih in podob
nih praznikih. Ali pa morda 
med dopustom . . . 

i.den izmed teh je doktor 
[•ninko Kesič. 

/V/ 'Hnčkii nil Dahračevi, 
kjer je sedaj dr. Kesič na obi
sku, so bili tako prijazni, da 
so spraznili kuhinjo in raz-
jfovor je mirno stekel, kot da 
bi bili nekje na njef^ovetn. 

»Pred drugo svetovito 
vojno v letih / in 1940 
sem študiral v 'Zagrebu. »Pri
šla je vojna,« pripoveduje, 
»in leta 1942 sem se ie vklju
čil v narodnoosvobodilno 
borbo. Začel sem v Škofje
loški četi, potem pa v Poljan
ski in Bohinjski četi in od te
daj mi je ostal v spominu nek 
dogodek, kjer hi kmalu izgu
bil življenje. Bilo je v Bohinj
ski Bistrici in pri napadu na 
vlak sem spoznal kaj je čas 
predv.sem pa kaj je relativ
nost časa. Razumljivo je, da 
je napetost storila svoje. Se
kunde so se vlekle, minute 
še bolj in reagiral sem pre
zgodaj in kmalu bi to bilo 
usodno. Kljub temu sem se 
izmazal.« 

No kasneje je bil pri usta
novitvi Prešernove brigade 
in v času velike hajke v Žirov-
skem vrhu je bil slučajno 
izven obroča. Pozneje je po
stal sanitetni oficir, .saj je bil 
študent medicine pred vojno 
v Zagrebu, hkrati pa je bil 
tudi obveščevalni oficir. Leta 
/ 943 se je preselil v Vojkovo 
brigado v Sebrelje. V Vojko
vi je bil operativni oficir. 
Kasneje je bil operativni ofi
cir še v Gradnikovi brigadi, 
za katero smatra, da je bila 
izredno izvežbana enota, 
v kateri so bili prekaljeni 
borci, ki so vedeli kaj je borba 
in so .se znašli v vsakem po
ložaju. 

Spominjam se napada na 
Črni vrh, ki smo ga partizani 
imenovali mali Stalingrad. 
Preskočil sem šolski zid, 
zmitraljezom razstrelil vrata. 
Tedaj .sem iwnadonui začutil 
paniko, drugo pa je bilo z mo
jimi tovariši, ki so za menoj 
jurišali in zavzeli postojan
ko. Takrat .sem spoznal tisto 
relativnost časa, relativnost 
količine, relativnost v razpo-
toženju.'< 

Jako sem na koncu pristal 
v (htbčevi brigadi in tam do
čakal konec vojne. 

Po vojni je doštudiral 
v Ljubljani in ostal v JLA do 
leta I9M. Tedaj je istopil iz 
JLA kot rezervni polpolkov-
nik. Med tem časom .se je 
specializiral za k't rurgijo in 
postal kirurg, kar je še danes. 
Do leta / 968 je delal na trav-
matologiji, tedaj pa je odšel 
za 22 mesecev v Libijo, kjer 
je delal v travmatološkem 
centru v Tripolisu. 

Po tem .se je vrnil v Ljub
ljano, nato pa je odšel v Zvez
no republiko Nemčijo, kjer 
je že 10 let kirurg. Spoznal je 
hierarhijo, ki vlada v medi
cinskih krogih tudi v inozem

stvu. Sicer je postal nad-
zdravnik ali Oberartz, kot 
temu rečejo Nemci, toda 
kljub temu je njegova odkri
ta tuirava dostikrat naletela 
na slab odmev pri predpo
stavljenih. .Se sreča, da mu 
niso mogli očitati nestrokov
nosti. Tu se je dr. Kesič do
kazoval od operacije do ope
racije. 

Njegova prednost je v tem, 
da mu pomeni čas četrto di
menzijo. Tako ukrepa, tako 
razmišlja, tako razmišlja tudi 
o drugih stvareh. Med bolj 
zanimivimi dogodki se spo
minjam operacije nekega 
»esesovca.« To je za zdrav
nika, za človeka prav zanimiv 
primer. Med vojno .wm .se 
boril z Nemci, streljali smo 
drug na drugega, .sedaj sem 
se znašel v vlogi zdravnika, 
nekdanji esesovec pa v vlogi 
pacienta. Uspešno .sem ga 
operiral in ozdravel je. Taka 
je zdravniška etika.« 

Razmišljanje dr. Kesiča 
.seže na področje elektrofizi-
ke. Trdi, da je tudi človeški 
organizem, tako kot v.sa na
rava, zelo odvisna od zako
nitosti, ki sploh veljajo v na
ravi. To spoznanje je seveda 
še premalo dokazano, dr. 
Kesič pa o tem razmišlja že 
od študenskih let sem. V zad
njem času .se o tem pogo
varja tudi z drugimi strokov
njaki s tega področja in to 
spoznanje včasih pronica 
tudi v druge kroge. Predvsem 
pa je to iskanje resnice, ki 
izvira iz naše z.gradbe, iz 
Zgradbe tuišega telesa, iz na-
.šega odnosa do narave sploh. 

Žirovci poznajo dr. Kesi
ča kot odločnega, energične
ga človeka. Danes pa smo 
spoznali .še njegovo četrto 
dimenzijo. Spoznali smo 
globoko razmišljujočega 
človeka, ki nosi v sebi tudi 
kanček pesniške žilice. 

Tekst: Nejko Podobnik 
Foto: Brigita Grošelj 

Od tu in tam • 

Videli smo Bosno 
Po ogledu spomenika in mu

zeja nadal ju jemo potovanje 
proti jugu.  Ostri skalni robovi 
Maglića in Volu jaka  štrle viso
ko nad nami v nebo. Cesta sko
ra j ,  da  nima prostora v ozkem 
sopotu. S teh vrhov j e  sovražnik 
v peti ofenzivi uničeval vse, kar 
j e  bilo živega ali mrtvega v tej 
dolini. Drevesa, skale, l judje  in 
živali so  se razcefrani podali v 
ozko strugo narasle Sutjeske, 
kot da  se j e  odprlo strašno žre
lo pekla. 

Po ozki dolini se  cesta dviga, 
pa tudi ostri vrhovi prehaja jo  
v položnejše gričevje. Prihaja
mo v položnejše doline, k jer  se 
pase jo  ovce in se  st iskajo v za-
vetnih legah posamezne skupi
ne hiš. V i š j e  gori j e  pusto her
cegovsko skalovje  z borno trav
nato rušo.  

Končno se prične cesta spu
ščati. Zagledamo zeleno obšir
no Gacko polje. Na levi j e  sicer 
videti močvirnato, opazimo tu
di dva,  tri manjša jezerca. V ma
lo višji legi j e  opaziti lepo o b 
delane njive. V dalji se d v i g a j o  
črnogorske gore, proti j u g u  in 
morju  pa ni videli večjih gor
skih grebenov, že pa se čuti 
vpliv Sredozemlja.  

Tu v okolici ( lackega j e  o b  
koncu vojne nemška divizija 
Prinz Hugen doživela hud po
raz. 

Mesto Gacko se dobro  raz
vi ja .  Poleg mesta gradi jo  veliko 
termoelektrarno. Polje j e  v dol
njem delu na š iroko razkopano, 
sredi se d v i g a j o  ogromni kupi 
pravkar nakopanega premoga.  
Premog tu kopl je jo  z dnevnim 
kopom, s a j  j e  komaj  d v a  metra 
pod zemljo  že premog. Seveda 
se b o  dal slabši premog, ki j e  
pomešan z zemljo  in ilovico p o  
osušitvi in stisnjen v brikete, 
koristno kuriti pod velikimi 
kotli. Med orjaškimi kupi na
kopanega premoga j e  videti 
velike buldožerje,  bagre in dru
g e  stroje,  ki j im vsem ne veš 
imena, niti pomena, s a j  j e  veči
na teh strojev visokih kot vaški 
zvonik. V nižjem delu, ki že pre
haja  v dolino, kopl je jo  več kot 
dvajset  metrov širok odvajalni  
j a rek  za vodo,  ki j im nagaja  pri 
dnevnem kopu. Zelena dolina 
se počasi oži in spušča, dokler 
ne preide v pusto dolino, k jer  
se z vratolomno vožnjo  komaj  
prebi jamo z avtobusom, ker 
de la jo  novo cesto in j e  zaradi 
miniranja komaj  prevozna. 
Končno s m o  na Nevesinjskem 
polju in v Nevesinju. To mesto 
j e  znano p o  Nevesinjskem upo
ru leta 1775. Jeseni tega leta s o  
po  dolgih bojih potolkli Turke. 

(Nadaljevanje na 14. strani) 
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Komunisti o planu 
Sredi decembra,  točneje  18., 

s o  se sestali p o  d o l g e m  času 
vsi  ž irovski  komunist i ,  b i l o  j i h  
j e  kar 90. O b i č a j n o  se člani Z K  
sestaja jo  v OO,  zato m e n i m o ,  
da j e  že g lede  n a  števi lo pri
sotnih  zbor  zelo  d o b r o  uspel .  
T u d i  razprava, ki j e  tekla o var
nostni oceni g lede na politični 

(Nadaljevanje s 13. strani) 

Pri tem so sodelovali tudi 
Črnogorci, ki s o  upornikom 
preskrbeli celo Kruppove to
pove, zaradi česar j e  prišlo tudi 
d o  političnih zapletov. 

S prikl jučitvi jo so  sto let kas
neje (1878) Nevesinjci s a m o  
dobili druge  okupatorje.  Tu 
lahko iščemo vire kasnejšega 
g ibanja  pristašev Mlade Bosne 
in sarajevskega atentata. 

Preko grebena zapuščamo 
Nevesinje. Se precej kilometrov 
j e  po  visoki skaloviti ravnini, 
k jer  zelenja ni dosti videti. 

Temni se že in pod nami j e  
mestece Blagaj  in peneča se re
ka Buna, ki izvira izpod visoke 
skale. Kažejo se luči vozil in 
predmesti j  Mostar ja.  Končno 
smo le v Mostarju,  k jer  nas v 
lepem novem hotelu »Ruža«  
čaka večerja  in težko pričako
van počitek. Vendar,  če s m o  že 
tukaj,  si nekateri brez vodičke 
ogledamo o b  uličnih svetilkah 
še poznani stari kamniti most, 
p o  katerem j e  tudi mesto dobi
lo svoje  ime. Pod mostom v 
temi močno žubori hercegov
ska lepotica Neretva. Po ozki 
ulici dospemo d o  džamije,  k je r  
imajo  ravno večerne molitve. 

p o l o ž a j  v svetu, o čemer  j e  u v o 
d o m a  spregovori l  Janez Jan, 
o vsebini  s e j  C K  ZKJ i n  C K  
ZKS, o čemer j e  govori l  Viktor  
Žakel j ,  in  srednjeročnem planu,  
o čemer  j e  za u v o d  spregovori !  
V i n k o  Markcij.  

Sestanek j e  vodi l  sekretar 
sveta Z K  KS Žiri Ivan Capuder.  

Tedaj j e  bil ravno muslimanski 
post, ki ga imenujejo ramazan.  
To j e  podobno kot Kristusov 

post v puščavi, tudi enak spo
min na Mohamedov post v pu
ščavi. Muslimani, ki se d r ž i j o  
tega posta štirideset dni, od 
jutra  d o  večera ne zauži je jo ni
česar.  Vsi pravoverni muslima
ni se zvečer zbere jo  še k moli
tvi. Pred vstopom v džami jo  se 
vsi moški in ženske pri vodnja
ku — Šandermanu — s tekočo 
v o d o  umije jo  usta in čelo, kot 
znak očiščevanja.  Vera  jih uči, 
da  si mora jo  petkrat na dan pred 
vsako  molitvijo A l a h u  očistiti 
tiste dele telesa, ki s o  na jbol j  
potrebni očiščevanja.  Pri vsto
pu se ženske pokri je jo  z ruto, 
vsi se pa seveda sezuje jo,  ne pa 
odkri je jo.  Mi se nismo upali 
vstopiti in s m o  le skozi odprta 
vrata z dvorišča poslušali pri
digo  h od že in skupne molitve. 
Hodža j e  seveda tudi pel seveda 
v arabščini, kakor so  še d o  ne
d a v n o  tudi v naših cerkvah peli 
le p o  latinsko, kot d a  Alah  ne 
razume našega jezika!? !  

l.e pridiga j e  bila v domačem 
jeziku.  

Ivan R K V K N  

Janez Jan j e  poročal o zaple
tenem vojaško-političnem po
ložaju v svetu, z namenom, cia 
bi več pozornosti posvetili var
nostnim razmeram v krajevni  
skupnosti.  Poročilo se j e  na
našalo na težak položaj  na Polj
skem, na katero s o  ta čas  osre
dotočene politične silnice pri
kritih in odkritih interesov. O b 
razložil j e  naše gledanje na do
ga jan je  na Poljskem. Pouda
ril j e ,  da  moramo biti pravilno 
informirani in stvari, katere 
slišimo, pravilno ocenjujemo.  
Komunisti nikakor ne smemo 
položaja zapletati z neznan
kami. 

V drugem delu se j e  omejil 
predvsem na vprašanja  var
nostnih razmer v naši krajevni 
skupnosti.  O b  tem j e  na p r v o  
mesto postavil varstvo temeljev 
socialistične samoupravne skup
nosti. Janez Jan j e  s v o j o  raz
pravo zaključil z mislijo, d a  
se komunisti moramo odločno 
opredeljevali  za stališča in vzgoj
no delovati.  

Predsednik O S  Viktor Žakel j  
j e  govoril v zvezi s sklepi 15. 
seje CK Z K S  s tem, da  j e  sklepe 
prenesel na razmere v naši kra
jevni skupnosti.  Smo v času 
potr jevanja  temeljev planov 
oz. načrtovanja usmeritve v na
slednjih letih. Cilede na težak 
položaj  moramo biti še bol j  
odločni in enotni, ka j  in kako  
b o m o  delali. Poudaril j e ,  da  
moramo politično oceno na
praviti v konkretni sredini, 
s konkretnimi ljudmi in konkret
nimi problemi. Partija bi mo
rala okrepiti svo je  delovanje  
in pomagati presegati ozke 
interese posameznikov, nikakor 
pa ne s svojim nedelom interese 
posameznikov celo krepiti. 

O kl jučnih  vprašan j ih  razvo
ja Žirov b i  moral i  biti  enotni,  
b o l j  pozorni  pa b i  moral i  biti 
tud i  pri  kadrovsk i  politikt. 

Nadaljni razvoj ne smemo 
graditi na strategiji  izpred pet
najstih let. Žirovsko gospodar
stvo mora računati na sode
lovanje z drugimi krajevnimi 
skupnostmi. 

Gospodarstvo v Žireh omo
goča, da  nadal ju je  s počasnim, 
vendar vztrajnim prestrukturi
ranjem v korist bo l j  današnj ih 
gospodarskih programov. To 
pa b o  moč doseči le, če omo
gočamo doseči poslovno-tehnič-
no in finančno povezovanje.  V 
nadal jevanju bi v Žireh morali 
razviti naslednje dejavnosti :  
— visoko specializirano čev
l jarstvo 
— orodjars tvo  
— graditi avtomatizacijo v seg
mentu, ki g a  pokriva Kladivar 
— tiskanje etiket v segmentu, 
ki ga pokriva Etiketa 

— kvalificirano kleparstvo 
— lesna industrija v obsegu 
lastne industri jske baze 
— kmeti jstvo in komunalo pa 
bi bilo potrebno organizirati 
na ravni občine 
— opuščati dejavnosti,  ki s o  
močno vezane na uvoz, kar 
vel ja  tudi za plastiko (gre pa pri 
tem za dolgoročnejše cilje in 
na nenaden prelom, kajti v ne
ka j  letih j e  možno zagotoviti 
ludi domače vire . . . (opomba 
uredništva). 

V nadal jevanju j e  poudaril, 
da  investicija v objekte v pri
hodnje ne b o  možna, ker ne b o  
denar ja,  lažja pa b o  pridobiti 
sredstva za vlaganje  v tehnolo
gij'>• 

Predsednik sveta KS Vinko 
Markelj  j e  obrazložil Samo
upravni sporazum o temeljih 
planov kra jevne skupnosti 
Žiri za obdobje  1 9 8 1 — 1 9 8 5 .  
Obenem j e  nanizal tudi mnenja, 
ki s o  prihajala v času javnih 
razprav o temeljih plana. 

O b  koncu s o  sprejeli  nasled
n j e  zakl jučke.  V pog ledu  SLO 
in  družbene  samozaščite:  

Člani O O Z K  na območju 
KS Žiri se strinjajo,  da  j e  treba 
v bodoče vsa j  enkrat letno sku
pa j  soočiti celotno politično-
varnostne razmere v širšem ob
segu, zlasti pa kar zadeva KS. 
Če b o d o  izredne razmere zah
tevale, j e  potrebno sklicati tudi 
izredne zbore komunistov. 

Z varnostno oceno naj  bodo 
stalno spoznani vsi člani ZK in 
tudi ostali delovni l jud je  ter 
občani, o tistih njenih delih, ki 
njih vkl jučuje  v izvajanje nalog 
družbene samozaščite in isto
časno imajo  soc ia l i s t ično— mo
bilizacijski in varnostno vzgojni 
pomen. 

V akciji NNP — 1980/81je  
postavljena vsem dejavnikov 
splošne l judskeobrambe in druž
bene samozaščite — še  po
sebej  komiteje za S L O  in druž
beno samozaščito in komuni
ste — naloga dopolnitve var
nostnih ocen. Zavzemali se bomo, 
da  b o  ta naloga kvalitetno 
opravl jena in stalna. 

Osnovne organizacije ZK 
naj  v bodoče posvečajo  vso 
pozornost in s k r b  mladini, nji
hovem vkl jučevanju v delo  in 
v vrste ZK. Skupaj  z O O  ZSMS 
in drugimi družbenopolitični
mi organizacijami j e  treba uskla
diti akci jske programe dela 
ter organizaci jsko utrditi mla
dinske organizacije. 

Dolžnost članov ZK j e ,  da 
se neposredno vkl jučuje jo  v iz
v a j a n j e  načrtov varnostnih 
ukrepov in zahtevajo, da  se 
vsak primer z varnostno po
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litičnih v idikov takoj  razčisti 
z osnovno tcndcnco varnostno 
— politične vzgoje .  Skrbeli  
homo, tla b o  vsak  nov  varnost
ni primer takoj  analiziran in 
vnesen v načrt varnostnih ukre
pov.  Celotna de javnost  usmer
jati k nadal jnemu podružab-
Ijanju družbene  samozaščite.  

V zvezi s sklepi 15. s e j e  CK 
ZKJ in 8 .  se je  CK ZKS, s o  
prisotni sklenili, d a  se  m o r a j o  
dos ledno izvajati.  

Na področju  KS Žiri s o  sa
moupravni  sporazumi o te
meljih planov prilagojeni real
nim potrebam in razmeram ter 
vkl jučeni v enotni razvoj  občine 
Š k o f j a  Loka.  Dolžnost vseh čla
nov Z K  na področju KS Žiri 
j e ,  tla dos ledno i z v a j a m o  po
stavl jene ci l je  v okviru  stabi
lizacijskih ukrepov v s rednje
ročnih programih.  Na osnovi  
teh ci l jev m o r a j o  deltivne orga
nizacije prilagoditi našo  mla
dino in j o  zaposliti v našem kra
j u .  Zavzemali  se b o m o  k a k o  
bi lahko pritegnili in j o  zaposliti 
v našem kra ju .  Podpirali b o m o  
tiste smeri razvoja,  ki b o d o  lah
ko največ  nudile k r a j a n o m  Zi-
rov. 

O srcdi i jcročnei i i  p lanu pa 
so  podpr l i  šc  nas ledn je  /^ikljiič-
k f :  

Potrebno j e  popraviti oziro
ma obnoviti  na jnu jne j še  v kino 
dvorani ,  zato  bi bilo potrebno,  
d a  se za ta popravila predvit l i jo 
določena sredstva.  

Prav j e ,  d a  se planira izgrad
nja  pločnikov, ki s o  prepotreb-
ni iz varnostnih razlogov v cest
nem prometu.  K f inanciranju 
le investicije naj  se p o  možno
sti pritegne tudi skupnost  za 
ceste v SRS, ker  j e  to cesta II. 
reda in j o  j e  cestna skupnost  
SRS tudi ilolžna vzdrževati.  

Predvidena izgradnja  keg
ljišča v rekreaci jskem centru 
v Maršaku ne pride v poštev.  

Keglj išče n a j  bi se  gradi lo  
v sklopu nekega gostinskega,  
turističnega ob jekta  v k ra ju ,  
s čemer bi bi lo  zagotovl jeno 
tudi redno vzdrževanje .  

( i r a d n j a  smetišča na pred
videnem k r a j u  ni na jbo l j  pri
merna, ker j e  velika nevarnost  
onesnaževanja  reke Sore, l .o-
kacija j e  namreč v neposredni 
hližini Sore. Če ni druge  pri
merne oziroma ustrezne lo
kacije j e  na jbo l je ,  d a  se smeti 
odvažajo  v centralno odlagališče 
v občini, to j e  v Drago .  

Planinski d o m  na Gtiropekah 
treba usposobiti  za redno 

obratovanje,  za to  g a  m o r a m o  
primerno obnoviti .  Planinske
mu druš tvu  se  predlaga,  d a  
^^"m prenese v uprav l jan je  ne

kemu gostinsko-turističnemu 
p o d j e t j u ,  ker bi  na osnovi  tega 
lahko O Z D  v k r a j u  prispevale 
h krit ju s t roškov  obnove  d o m a  
v obliki sov laganja .  

Zamisli,  oziroma pred log  
za uvedbo  kra jevnega  samo
prispevka za potrebne izgradnje  
mrliške vežice v letu 1981 naj  
se zaenkrat  š e  opust i jo,  ker š e  
ne razpolagamo z določenimi 
podatki.  Ker j e  velika potreba 
p o  naložbi v komunalne o b 
jekte ,  kot j e  kanalizaci ja,  voda,  
telefonija,  j a v n a  razsvet l java 
in ureditev uličnih cest, na j  se  
modernizaci ja  cest, to j e  as fa l
t iranje,  preloži na nas lednje  
s rednjeročno o b d o b j e .  

G l e d f  na n a v e d e n a  .stališča 
se m o r a j o  vsi k o m u n i s t i  pr iza
devati  v s v o j i  sredin i ,  da  b o  
č i m v e č  d e l o v n i h  l j u d i  i n  obča
n o v  s o d e l o v a l o  pri s p r e j e m a 
n j u  in realizaci j i  s redn jeročne
ga plana v Kra jevn i  skupnost i  
i n  ( ) % l ) .  Za  vse člane Z K  pa  
j e  t o  parti jska do lžnost .  

r i )\/c lek  i>(> /iiDtsnikii /boru 

80-letnica 
morda z gasilskim domom 
( ius i l sko  d r u š t v o  Dobračeva  n ima ustreznih prostorov  /.u 

o r o d j a r n o  in za d e l o v a n j e  in razv i jan je  društva.  I o j e  prob lem,  
k i  nas  pesti že  d o l g o  časa, o t e m  s m o  tud i  že precej  govor i l i .  

Seda j  l a h k o  rečemo,  d a  se je  zadeva  premakni la .  Odloči l i  s m o  
se za g r a d n j o  novega  gasilskega d o m a  na Dobračev i .  

O d k u p i l i  s m o  staro hišo pri »Škai idru«,  j o  podr l i ,  d o k u p i l i  še  
3 0 0  k v .  m zeml je ,  tako,  d a  b o  s k u p n o  zemlj išča 1650 k v .  m in tu 
b o  prostor 1Л nov gasilski dom.  

Imeli smo sicer nekaj težav 
pri lokaciji,  vendar  s m o  končno 
dobili  soglas je ,  d a  j e  lokaci ja,  
k j e r  s m o  kupili zemljišče, ustre
zna. l 'o  urbanističnem načrtu 
j e  bila namreč v sami coni, 
k jer  pa j e  bil prostor,  ki j e  bil 
odmer jen  v ta namen odločno 
premajhen,  k o m a j  2 0 0  k v .  m. 

S tem sog las jem b o m o  rešili 
t lvoje  v p r a š a n j :  prvič, prostore 
za Gasi l sko d r u š t v o  Dobračeva 
in drugič  zadoščeno b o  zahtevam 
urbanističnega načrta industri j
ske  cone glede prostorov za 
požarno varnost,  s a j  j e  spre
m e m b o  lokacije potrdil tudi 
izvršni svet S O .  

( i radnja  b o  cenejša,  bil bi pa 
tudi nesmisel v tako majhnem 
okolišu graditi  d v a  d o m o v a .  

I a k o  imamo s e d a j  ure jeno 
že v s o  lokaci j sko dokumentaci jo  
s potrebnimi soglas j i  in j e  že iz
dana  odločba o lokaciji.  Izdelan 
j e  tudi že gradbeni  načrt, kate
rega avtor  j e  naš  ro jak  dipl.  ing. 
arh.  Danilo O b l a k .  Velikost  
d o m a  b o  1 9 x 1 1  metrov.  Spo
d a j  s o  predvidene 3 garaže  in 
pomožni prostori,  nad tem pa 
se jna  s o b a ,  s o b a  za dežurnega 
gasilca, prostor  za civilno zašči
to in mala dvorana  za sestanke 
ali občne zbore,  seveda tudi 
s tolp  za sušen je  cevi. 

Prostore b o  tako možno ko
ristiti tudi v d r u g e  namene:  za 
civilno zaščito, sestanke SZDL,  
volitve in podobno.  

Na oddelku za urbanizem S O  
s m o  vložili v logo  za i zda jo  
gradbenega  dovo l jen ja .  V e n d a r  
dokler  n imamo pokrite celotne 
investicije, ki znaša  po pred
računu o k r o g  5 0 0  starih mili
j o n o v  in vseh sredstev zbranih 
na izločenem računu pri SDK, 
d o v o l j e n j a  ne b o m o  dobili .  

In k a k o  b o  s f inansiranjem 
g r a d n j e ?  

Skupna investicija j e  p o  pred
računu kot že rečeno o k r o g  
5,000.000,00 din. 

O d  tega b o  prispevala Občin
ska požarna skupnost  S k o f j a  
Loka 1,500.000,00 din,  
1,000.000,00 din Zavarovalna  
skupnost  Tr ig lav  Kranj  kot kre
dit, ki g a  b o  odplačala Občinska 
požarna skupnost ,  500.000,00  
din d a  d r u š t v o  lastne udeležbe, 
2,000.000,00 pa na j  bi prispe
valo  združeno d e l o  v Žireh. 
V ta namen j e  bil pripravl jen 
predlog  sporazuma o sofinanci
ran ju  g radn je  gasi lskega d o m a ,  
ki je bil poslan v o b r a v n a v o  
vsem samoupravnim organom 
D O  Žirov.  Po tem sporazumu,  
s o  bili za kl juč vzeti b r u t o  oseb
ni dohodki  in bi posamezne 
D O  prispevale:  

Alp ina  1,235.000 din 
Etiketa 2 0 8 . 0 0 0  din 
Kladivar 2 0 9 . 0 0 0  din 
Mizarsko p o d j e t j e  9 0 . 0 0 0  din 
KCiZ » S O R A «  9 9 . 0 0 0  din 
Poliks 132.000 din 
Remont-gradnje  2 7 . 0 0 0  din 

Večina D O  j e  že sprejela  
sklep, d a  pristopa k temu spo
razumu.  

Društvo  j e  d a l o  tudi v logo  in 
b o m o  lahko začeli z nabiralno 
a k c i j o  za les, t ako  b o m o  tudi 
na ta način pridobili neka j  sred
stev in materiala za g radn jo .  

Dom b o  d o  III. gradbene  
faze  zgradil  SGP Tehnik Š k o l j a  
Loka,  s katerim s m o  že sklenili 
p o g o d b o  in b o  pričel z deli ta
ko j ,  ko  b o d o  primerni vremenski  
pogoj i .  Nadzor nad g r a d n j o  pa 
j e  prevzel Lokainvest .  

Poleg ustreznih prostorov 
b o  d r u š t v o  moralo skrbeti  tudi 
za primerne kadre.  Z a  gas i l sko  
o p r e m o  pa b o  zbrala sredstva  
in financirala v glavnem Občin
ska požarna skupnost  in po nji
hovih iz javah lahko pričakuje
mo specialno o p r e m o  za g a š e n j e  
v industriji.  Za  naše d r u š t v o  j e  
že naročen gasilski  avtomobil ,  
s topom za gašen je  z vodo,  
s peno in s prahom.  Dobavl jen 
b o  predvidoma v drugi  polovi
ci leta 1981. Cena j e  940.000,00  
din. 1 ako,  d a  b o m o  morali tudi 
zaradi tega pohiteti, d a  b o  grad
nja  p o  planu. 

Priprave se sicer že neka j  
časa  vlečejo,  vendar  j e  z v s o  
dokumentac i jo  in ure jan jem 
v zvezi z zemlj iščem in ostalim 
precej  opraviti .  Pri vsem tem 
m o r a m o  reči, d a  s m o  d o b r o  
sodelovali  t ako  s Občinsko  po
žarno skupnost jo ,  S O ,  z žirov-
skimi D O ,  s SDK v Š k o f j i  l oki 
in z vsemi posamezniki,  na ka
tere s m o  se obračali  in se vsem 
z a h v a l j u j e m o  in pr iporočamo 
za vnapre j .  Seveda s m o  o b  vsem 
le m slišali marsikatero pikro,  
s a j  se  mars ikdo ne zaveda,  
d a  d r u š t v o  ne gradi  zase,  tem
več mora biti to skupni interes, 
interes industri je  in kra ja .  Sa j  
s m o  o b  nedavnem požaru 
v Alpini  videli, d a j e  pripravl je
nost gasi lcev potrebna,  s a j  lah
k o  p r a v  hitro pride d o  velike 
škode.  

V letu 1981 b o  d r u š t v o  praz
novalo  80-letnico obsto ja .  Sku
šali j o  b o m o  praznovati  z dobri
mi delovnimi dosežki .  

Štefan K O P A Č  
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Najboljši v Žireh 
Na d a n  JI A ,  22.  d e c e m b r a  s o  Žiri zares zaživele.  Obiskal i  s o  nas  
n a j b o l j š i  goren j sk i  i n  s lovensk i  športn ik i ,  ki s o  j i h  za leto 1 9 8 0  
izbrali  s lovensk i  športn i  n o v i n a r j i .  

K o m i s i j a  za rekreaci jo  in šport  s p r e d s e d n i k o m  J a n e z o m  B i z j a k o m  
na čelu,  se j e  res z e l o  potrudi la .  Že pročel je  zadružnega  d o m a  
j e  b i l o  u r e j e n o  tako,  da  s o  športnik i ,  gost je  i n  n o v i n a r j i  l a h k o  
spoznal i ,  d a  Žirovci  z n a m o  ceniti v rhunske  športne  i n  d r u g e  
d o s e ž k e .  

T u d i  A l p i n a ,  k i  j e  bi la pokrov i te l j  prireditve, se j e  potrudi la.  
Žirovske  d e l o v n e  organizaci je  s o  s k u p n o  pripravi le  m n o ž i c o  
praktičnih in s p o m i n s k i h  dari l .  V A l p i n i  s o  nekater im n a j b o l j š i m  
t e k m o v a l c e m  naredi l i  p o  mer i  č e v l j e  za p o  s m u č a n j u .  

Prireditev, k i  j e  trajala s k o r a j  tri ure, j e  bi la popestrena z m n o g i m i  
razgovor i  s športn ik i  in trenerj i .  I u g o  Klas inc  se j e  pogovar ja l  
z naš imi ,  letos ze lo  u s p e š n i m i  s m u č a r k a m i :  A n j o  / a v a d l a v ,  B o j a n o  
Dorn ig ,  N u š o  T o m e  in Natašo Blažič. 

Sodeloval i  s o  seveda  tudi  d o m a č i  športnik i .  Z R o m a n o m  Se l jakom,  
O t o n o m  G i a c o m e l l i j e m ,  D u š a n o m  Kavč ičem,  I d o  Kavč ič  in Mileno 
P a d o v a c  se j e  pogovar ja l  n o v i n a r  Radia  Žiri R a d o  Kavčič.  

Prireditev je vod i l  in povezova l  
Fn inek  I refalt. 

V i m e n u  kolekt iva  Glasa, ki j e  
že  15 let prireditel j  te prireditve,  
j e  spregovor i la  nov inarka  Leo
p o l d  i na Bogataj .  

V s e  prisotne športn ike,  goste in 
n o v i n a r j e  ter ostale g ledalce  in 
poslušalce,  ki s o  d o  zadn jega  
kotička napolni l i  ve l iko  d v o r a n o  
S v o b o d e ,  j e  pozdrav i l  d irektor  
A l p i n e  Tomaž  Košir .  
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Sledi la  ju  d v o j n a  p o d e l i t e v  p r i z n a n j :  Z a  n a j b o l j š e g a  g o r e n j s k e g a  
š p o r t n i k a  i n  š p o r t n i c o  ter e k i p o  in p r a v  t a k o  za n a j b o l j š e g a  š p o r t 
n i k a  in š p o r t n i c o  S l o v e n i j e ,  e k i p o  in t i s k o v n o  s l u ž b o .  

Na s l ik i  s o  n o v i n a r  G l a s a  K u m a r  k o t  p r e d s t a v n i k  t i s k o v n e  s l u ž b e  
s v e t o v n e g a  p o k a l a  v Planici,  k i  j e  pre je la  p r i z n a n j e  k o t  n a j b o l j š a ,  
B o j a n  K r i ž a j ,  R o k  K o p i t a r  i n  ing .  Stane P a p e ž ,  p r e d s e d n i k  K o l i n -
s k e  S l o v a n a ,  e k i p e ,  k i  j e  b i la  prog lašena  za n a j b o l j š o  v S RS za 
le to  1980.  

N o v i n a r  Dela  Stane T r b o v c  j e  г d rug im na j bo l j š i m  š p o r t n i k o m  
R o k o m  K o p i t a r j e m  p o k r a m l j a l  o n j e g o v i h  načrt ih.  

N a j b o l j š e m u  g o r e n j s k e m u  š p o r t n i k u  B o j a n u  K r i ž a j u  j e  d i r e k t o r  
G l a s a  Igor S l a v e  izroči l  p o k a l .  

N u š a  l o m e  j e  b i la  p r o g l a š e n a  za n a j b o l j š o  š p o r t n i c o  G o r e n j s k e ,  
k o l e s a r j i  S a v e  p a  za n a j b o l j š o  e k i p o  na  G o r e n j s k e m .  
V s i  s o  pre je l i  t u d i  l e p a  s p o m i n s k a  dar i la ,  u m e t n i š k e  s l i k e  ž i r o v s k i h  
s l i k a r j e v ,  k i  s o  j i h  p o d a r i l i  k r a j a n i  Ž i r o v .  

Franci  Pavšer ,  k i  j c  b i l  m e d  d r u g i m  t u d i  m e d  t is t imi,  k i  s o  p o m a 
gal i ,  d a  j e  p r i r e d i t e v  t a k o  l e p o  u s p e l a ,  j e  p r e d  m i k r o f o n  p o v a b i l  
l iste,  k i  s k r b i j o  za š p o r t n i  r a z v o j  š p o r t n i k o v .  J a n e z  P o l j a n š e k  i z  
Ž i r o v ,  ki s l u ž i  v o j a š k i  r o k  v K r a n j u  i n  hkrat i  v a d i  tri naše  n a d a r j e n e  
r e p r e z e n t a n t e :  Stanka V e l i k o n j o ,  Mirana T e p e ž a  i n  V a s j o  B a j c a ,  
ki s o  s e d a j  p r a v  t a k o  pri v o j a k i h .  Franci  Pavšer  j e  s p r e g o v o r i l  t u d i  
s t r e n e r j e m  ž e n s k e  r e p r e z e n t a n c e  J o ž e f o m  Š p a r o v c e m ,  p o m o č n i 
k o m  trener ja  m o š k e  r e p r e z e n t a n c e  D a n i l o m  V o d o v n i k o m  i n  
d i r e k t o r j e m  a l p s k i h  s m u č a r s k i h  r e p r e z e n t a n c  l o n e t o m  V o g r i n -
c e m .  

V i m e n u  v s e h  t e k m o v a l c e v  i n  n a g r a j e n c e v  
P a p e ž  in izroči l  p r e d s e d n i k u  s k u | ) š č i n e  
l o n e t u  O b l a k u  

S l o v a n a .  

se j e  z a h v a l i l  Stane 
k r a j e v n e  s k u p n o s t i  

z a s t a v i c o  d r ž a v n e g a  p r v a k a  v r o k o m e t u  K o l i n s k e  
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Prireditev s o  popestrile tudi  družabne  igre. Med n j imi  nustop 
pevk in radi jskih reporterjev.  Žirovke in Žirovci s o  se kur d o b r o  
»drezal i .  

Tont' Fornczzi  Tof je 
'I iidi lokrul  j e  navduši l  

seveda na lakih  prireditvah nepogrešl j iv.  

O b  koncu je  /apel še |)evski /.bor smučarske reprezentance. 

Se skromna /.akuska, i/menjava  m n e n j  in načrtov in  športniki  ter 
športni  novinarj i  so se ra/šli. Vsak  p o  svoj ih  dolžnost ih.  

Ziires, to  j e  bilu prireditev, ki 
se ne du po/ubiti. K l j u b  dolž ini  
s o  l j u d j e  1. vesel jem v/trujali in 
imeli  k u j  videti in slišati, l istini, 
ki j i m  je b i l o  to onemogočeno,  
pa j e  priskočil na p o m o č  R a d i o  
Žiri, ki j e  n e k a j  d n i  zatem pred
vajal  celoten posnetek prire
ditve.  

Pokopališče - prva faza junija 

v z a d n j e m  času m e  sokraja-
ni pogosto  sprašuje jo,  k a j  in  
k a k o  je  z dograd i tv i jo  prve fuze 
pokopal išča na Dobračevi,  sa j  
b i  p o  p lanu že morala biti za
kl jučena.  

V tem trenutku j e  priprava 
na investicijo v ccloti zaključe
na, zajemala pa j c :  izdelavo in 
sprejemanje zazidalnega načrta, 

K O L I K O  N A S  J E  

V l e t u  1980 s e  j e  p r e 
b i v a l s t v o  n a  o b m o č j u  
2 i r o v  g i b a l o  t a k o l e :  r o 
j e n i h  j e  b i l o  8 0  o t r o k ;  
u m r l o  j i h  j e  3 4  l j u d i ;  p r i 
s e l i l o  s e  j e  70 l j u d i ;  o d 
s e l i l o  s e  j e  2 4  l j u d i .  

T a k o  j e  b i l o  .31. d e 
c e m b r a  1980 s k u p a j  
4392  p r e b i v a l c e v ,  o d  
t e g a  2126  m o š k i h  i n  
2266  ž e n s k .  

N a r a v n i  p r i r a s t  p r e 
b i v a l c e v  j e  b i l  v l e t u  
1980 4 6  l j u d i  i n  s e l i t v e n i  
p r i r a s t  r a v n o  t a k o  4 6  
l j u d i ,  s k u p a j  t o r e j  92.  

izdelavo lokacijske dokumen
tacije, izdelavo projektov za 
pridobitev gradbenega dovol je
nja  in projektov za izvedbo 
(gradbeni del, elektroinštalacije 
in vodovodne inštalacije), pri
dobitev lokacijskega dovol jenja,  
pr i java  investicijskih del pri 
SDK (Služba družbenega knji-
V od siva), pridobitev gradbene
ga dovol jenja,  izbiranje izva
jalca in sklepanja pogodbe 
z izvajalcem del ter za gradbeni 
nadzor. 

Čeprav smo s pripravo na 
investicijo pričeli že v letu 1976 
(odkup zemljišča), se j e  celoten 
postopek močno zavlekel, ( i lav-
no  zakasnitev sta povzročila 
zazidalni načrt in lokaci jsko 
dovol jenje.  

Pripombe in pritožbe kra
janov,  predvsem pa mej'ašev, 
so  bile tako številne in različne, 
da  se j e  gradnji ,  zlasti v letu 
1980, že s labo pisalo, l ovrstni 
objekti  s o  namreč v pristojnosti 
republiškega sanitarnega inšpek
tor ja,  ki nikakor ni mogle pri
sluhniti vsem željam mejašev,  
zlasti ne o lokaciji mrliške ve
žice. 

Projekti in ostala tehnična 
dokumentaci ja  s o  izdelani za 
celotno ureditev in razširitev 
pokopališča, ki za jema:  iz
g r a d n j o  dovozne ceste, izgrad
n j o  parkirišča, prestavitev zidu, 
izgradnjo mrliške vežice in 
lazširitev pokopališča. 

Zaradi pomanjkanja  finanč
nih sredstev pa smo bili prisilje
ni g radnjo  razdeliti v dve  fazi.  

Prva faza za jema;  zemeljska 
dela (v celoti),, kanalizacijo, 
ureditev dovozne ceste, uredi
tev parkirišča, ureditev okolice 
(delno), zunanji elektro prikl ju
ček, zunanja razsvetl java (samo 
kablovodi), strelovod (ozemlji
tev) in zunanje vodovodno 
omrežje.  

I a obseg  del j e  v celoti večji, 
kot pa j e  bilo predvideno p o  
programu, ki na j  bi se financi
ral s samoprispevkom kraja
nov Žirov.  

Po pri javi  investicijskih del 
na SDK S k o f j a  Loka vel ja  ce
lotna predračunska vrednost 
za prvo  fazo 4.439.840,- din. 

I a znesek zajema; gradbena 
dela (po pogodbi), gradbeni 
nadzor, odškodnino za zemljiš
če in plačilo spremembe na
membnosti, rezervo za dodatna 
in več dela, rezervo za podra
žitev in že plačane investicijske 
stroške (669.078,15 din). 

CJlavni izvajalec investicij
skih (gradbenih) del b o  RE-

MONT-GRADNJE Žiri, ki je  
praktično z deli že pričel, prva 
fuzu pa b<( p o  opcrutivneiii  
p lanu zakl jučena d u  30, juni ja 
1981. leta. 

Predv idevamo,  d a  b o m o  p o  
zakl jučku prve faze  l a h k o  takoj  
nadal jeval i  z d r u g o  fazo,  (o jc 
L g r a d n j o  mrl iške vežice, ki bi 
morala biti zgrajena d o  konca 
leta 1981. 

Druga faza b o  p o  investicij
s k e m  programu veljala 4 mi
l i jone  232.000,- d in ,  financira
na pa b o  ver jetno  s sredstvi  ži-
rovskega združenega dela (pre
k o  Krajevne  skupnost i  Žiri).  

Celotna ureditev  in dogradi
tev pokopal išča b o  p o  pred
računski vrednosti  veljala 
8.671.840,- d i n .  

Upam, da  se s to informa
ci jo v s a j  delno odgovoril na 
številna vprašanja  o izgradnji 
pokopališča v Žireh. 

Kako b o  potekala gradnja,  
boste lahko izvedeli sproti. 

Jane/. PRIMOŽIČ 

T o l e  jc  tloris b o d o č e  
mrliške vežice 
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I u d i  n o v e  prostore s o  videt 

Ekonomski izrazi 
M K N I C A  
V r e d n o s t n i  p a p i r  s for

m a l n o  strogo d o l o č e n i m i  
b i s tven imi  sestav inami.  V s e 
b u j e  o b v e z n o s t  izplači la d o 
ločene vsote  denar ja  v d o 
l o č e n e m  času in na d o l o 
č e n e m  kra ju  s strani i zda ja
tel ja,  t.j. trasata (podpisn ika)  
menice  ali osebe,  ki j o  j e  iz
da ja te l j  označi l .  Po  n a š e m  
z a k o n u  obstajata d v e  vrsti 
m e n i c :  trasirana menica,  ki 
i m a  o b l i k o  nakaznice  (asigna-
ci je)  in lastna menica.  V tra-
sirani menic i  trasant ( izdaja
te l j )  poz iva  trasata (pozvun-
ca), n a j  v s o t o  nap i sano  na 
menic i ,  izplača remitcntu 
» p r e j e m n i k u  nakaznice«)  
al i  oseb i ,  ki j o  označi  remi-
tent. Lastna menica  i m a  
o b l i k o  obvezn ice ,  v kateri 
se  i zda ja te l j  s a m  o b v e z u j e .  

da  b o  izplačal m e n i č n o  v s o t o  
oseb i ,  označeni  na menic i  
ali  p o  o d r e d b i  te osebe .  Me
nična o b v e z n o s t  i zha ja  i z  
samega  podp isa  na menic i .  
V pr imeru  spora  j e  avtentični  
p o d p i s n i k  o b s o j e n  na plači
lo .  V s a k  p o d p i s n i k  men ice  
o d g o v a r j a  s a m o s t o j n o  (ne 
g l e d e  na o b v e z n o s t  ostal ih 
p o d p i s n i k o v )  in so l idarno  
z ostal imi  podp i sn ik i .  

M A R Ž A  
Razl ika m e d  d v e m a  vel i-

kost ima,  ki j e  na jpogoste je  
izražena v odstotk ih  ali pro-
mi lah.  V g o s p o d a r s k e m  p o 
s l o v a n j u  j e  t o  razlika m e d  
n a b a v n o  i n  p r o d a j n o  c e n o  
b laga (trgovska marža),  m e d  
t e č a j e m  valut  i n  vrednostn ih  
pap ir jev ,  p o  katerih se k u p u 
j e j o  i n  p r o d a j a j o  (tečajna 
marža) ,  m e d  a k t i v n o  in pa
s i v n o  interesno s t o p n j o  (in
teresna marža)  i td.  
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Preveč 
»kanclijsko« obnašanje 

Ce se o/rvii io naza j  v leto, 
katero se n a m  j e  izteklo, ter 
ugotav l jamo  uspehe  In teža
ve, katere s m o  imeli  v t em 
easu, lahko  u g o t o v i m o  
nas lednje:  

V e s  o d d e l e k  sekalnic-e 
v k l j u č n o  s komplet i ran jem 
šal, j e  b i l  ze lo  uspešen.  Če
prav  v zelo utesnjenih  prosto
rih o d  zbiralnice, kopitarne 
in  s a m e  sekalnice j e  d e l o  
potekalo  kar v redu.  Po re
gulacij i  n o r m  j e  storilnost 
rasla iz meseca v mesec. Zav
zetost in  pridnost delavcev 
j e  ne izpodbi tna.  Ne glede 
ali  s o  delali  na konipletiranju 
smučarskih  čevl jev  ali k j e  
drug je  v sekalnici,  j e  vsak 
p o  svo j ih  sposobnost ih  pri
p o m o g e l  k rezultatu, ki s m o  
ga dosegli .  Kes j e  neka j  i z j e m ,  
v e n d a r  okol je  počasi spre
min ja  tudi  te — ali j ih  pa 
izloči iz  s v o j e  sredine.  Čez 
mi l i jon  parov s p o d n j i h  de
lov  za razno o b u t e v  in okol i  
2K0 0 0 0  parov  smučarskih 
čev l jev  j e  rezultat našega de
la. Ž a d n j e  obveze,  ki s m o  j i h  
sprejel i  pred d v e m a  mesece
ma,  d a  d o  18. decembra  
skoniplet iramo vse smučar
ske čev l je  za izvoz,  s m o  
uresničili.  Vsi  delavci  s o  se 
zavedal i,  da le s t em pripo
m o r e j o  k stabilizaciji  in  
uspehu  naše de lovne  orga
nizaci je.  V s e  proste sobote  
s m o  delali  v d v e h  i z m e n a h  

in tudi  m e d  t e d n o m  s o  l j u d j e  
razumeli  potrebo  ter prisko
čili na p o m o č  i z  sekalnice 
na komplet iranje  šal in 
obratno.  

Ciotovo s o  nas sprem
ljale razne težave, vendar  
le te g o t o v o  vsi p o z n a m o .  
Nabava materiala, izdelki  i z  
plastike, prevozi  gotov ih  
izde lkov  v skladišče, p o m a n j 
kanje  delavcev,  odsotnost 
zaradi bolniške,  s o  stvari, 
ki nas m o č n o  o b r e m e n j u 
j e j o .  

R a d  pa b i  opozor i l  še na 
e n o  stvar; delavci  DSSS pre
m a l o  p o m a g a j o  p r o i z v o d n i m  
o d d e l k o m  in  se mars ikdaj  d o  
pro izvodn je  o b n a š a j o  čisto 
»kancl i jsko«.  Naši samo
upravni  akti še niso prilago
jeni  v s e m  potrebam.  Samo 
par pr imerov.  Na razne o d 
ločbe č a k a m o  p o  več  mese
cev.  Odgovor i  na pritožbe 
delavcev kasn i jo  ali pa j i h  
s p l o h  ni.  Postopki disciplin
ske komis i je  s o  k o l  jara kača. 
Postavitev nove  grupe  v pro
i z v o d n j i  se vleče več  mese
cev in še in še. To s o  stvari, 
katere b o  treba reševati 
m nas ledn jem letu. 

Na koncu  b i  se rad še 
enkrat zahvali l  v s e m  sodelav
c e m  za d o b r o  sode lovanje  
in  žežež v s e m  zdrav ja,  sreče 
ter tovariškega sode lovan ja .  

J A N K O  O B L A K  

Poslovno leto s m o  d o b r o  zaključil i.  Težave s m o  znali premago
vati, posebnih  zastojev ni b i lo.  
I o s o  bile besede direktorja de lovne  organizacije Tomaža Koširja, 
ki j e  zaželel v s e m  de lavcem še  naprej  ve l iko sreče in  de lovn ih  
us | )ehov.  

s proslave o b  d n e v u  JI A .  

O b  prazniku JI A s o  nekateri Zirovci prejeli ш svoje delo lepa 
priznanja. Med njimi je bil tudi Karel Pivk. 

Dedek Mraz je bil letos sicer skromen, vendar je prireditev ob 
trudu nekaterih zelo lepo uspela. 

» D E L O - 2 I V L J E N J E «  j e  
g l a s i l o  A L P I N E ,  t o v a r 
n e  o b u t v e  2 i r i ,  S t a r a  v a s  
23.  n .  s o l .  o., k i  i m a  v 
s v o j i  s e s t a v i  T O Z D  O b u 
t e v  Ž i r i ,  T O Z D  O b u t e v  
G o r e n j a  v a s ,  T O Z D  P l a 
s t i k a  Z i r i ,  T O Z D  P r o d a 
j a  2 i r i  i n  D e l o v n o  s k u p 
n o s t  s k u p n i h  s l u ž b .  
U r e j a  g a  u r e d n i š k i  o d 
b o r ;  A n i c a  G o v e k a r ,  R a 

d o  K a v č i č ,  A n t o n  E n i -
k o ,  S r e č k o  E r z n o ž n i k ,  
I v a n  R e v e n ,  Mifto  Ce-
p l a k ,  A n u S k a  K a v č i č  — 
t e h n i č n i  u r e d n i k ,  N e j k o  
P o d o b n i k  g l a v n i  i n  o d 
g o v o r n i  u r e d n i k .  
I z h a j a  m e s e č n o ,  n a k l a 
d a  2000  i z v o d o v .  F o t o 
g r a f i j e  B r i g i t a  G r o š e l j .  
T i s k  T K  G o r e n j s k i  t i s k ,  
K r a n j .  


